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A svájci gyüttment
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VÉLEMÉNY

Petõfi Sándor kerepesi kötõ-
désének és anyai leszármazot-
tainak emlékére 2006. március 
12-én, vasárnap délután 3 óra-
kor beszenteléssel és mûsorral 
egybekötött Emléktábla avatási ün-
nepséget rendezünk a volt Petõfi 
Csárda, késõbb A Magyar Koronához nevû 
vendéglõ épületete, a Szabadság út 99. szám 
elõtt. Minden történelmünkre büszke, a jövõért õszintén aggódó 
polgártársunkat hívjuk és várjuk a régen várt felemelõ eseményre.

etõfi Sándor 1843. és 1847. 
között többször is utazott PPestrõl Gödöllõre, és mind-

annyiszor szívesen idõzött 
Cinkotán, ahol nagyapja lakott, 
és Kerepesen, ahol már akkor él-
hettek rokonai, amiként ma is. 
Településünkön Hruz Ádám bog-
nár foglalkozású atyámfia vert 
tanyát ,  aki  Petõf i  Sándor  
édesanyjának, Hruz Máriának 
volt a féltestvére. Késõbb, úgy az 
1890-es években Hruz Ádám 
unokája, Hruz Ádám Dezsõ 
vendéglõt üzemeltetett. Víg élet 
járta valamikor Hruz Ádám 
kocsmájában, az úgynevezett 
Petõfi Csárdában, Kerepes hosszú 
utcájának közepén. Késõbb a 
vendéglõ Hruz Eleonóra, azaz 
Kökény Ferencné kezelésébe 
kerül, akinek három lánya közül 
kettõ, ma is Kerepesen lakik. A 
legkisebb Éva, Balogh István 
neje, az Akácfa utca elsõ házát 
tulajdonolja, míg nõvére a Mezõ 
utcában lakik. Magdit mesz-
szebbre, pontosan Soltszent-
imrére sodorta az élet, aki min-

den esztendõben részt vesz, sõt 
egyik díszvendége a kiskõrösi 
Petõfi ünnepségnek.

Túlzás nélkül állíthatjuk, 
Kerepes nagy idõk nagy szemé-
lyiségeinek csöppnyi színhelye is 
volt a magyar felvilágosodás ide-
jén. A vendéglõt, melynek mara-
dék épülete ma is ott áll a 
Szabadság úton, a Mogyoródi úti 
üzletsor elõtt, hívták Petõfi 
Csárdának, késõbb pedig, egé-
szen a II. világháború befejezésé-
ig Vendéglõ a Magyar Koronához 
nevet viselte.

Emlékszem,  k i s l ányko -
romban, az ivóban volt egy hatal-
mas Petõfit ábrázoló kép a falon, 
volt faragott söntéspult, és voltak 
üveges tálalószekrények – lapoz 
emlékeiben Balogh Istvánné, 
Kökény Éva, aki néhány napja 
jött ki a kórházból, mert magas a 
vérnyomása. – Az én apukám 
volt az a Kökény bácsi, akinek, 
miután elvették a kocsmáját a 
kommunisták, trafikja volt a 
Szabadság úton. Valamibõl élni 
kellett…

A költõ és forradalmár
kerepesi kötõdése

Táblaavatás

– Nem volt könnyû abban az 
idõben – szól közbe a férje, Ba-
logh István – hiszen mindenün-
ket államosítottak. A vendéglõ be-
rendezését elvitték, állítólag a fa-
ragott pult Gödöllõre, a HÉV vég-
állomásán lévõ kocsmába került, 
aztán pedig lesöpörték a padlást. 
Ezeket a szomorú és embertelen 
foglalásokat, illetve rablásokat a 
kommunista hatalom nevében 
Boros József, aki tanácselnök elv-
társ volt, aztán egy Rozsnyai ne-
vezetû elvtárs Szilasligetrõl, és 
Huli Sándorné Kerepesrõl hajtot-
ták végre. Kérem, ezt még éle-
temben szerettem volna elmon-
dani, és tudatni a falusiakkal, kü-
lönösen a fiatalokkal, mert amit 
az imént felsorolt elvtársak 
végeztek, az kimeríti a bûnözés 
fogalmát. Tönkretettek ben-
nünket, akiknek volt valamije azt 
vitték, sõt, a tulajdonost is, ha 
szót emelt. Tanuljanak és okulja-
nak ebbõl a magyar holokauszt-
ból az emberek és ne felejtsenek 
soha…

Kökény Ferenc és lányai az ivó elõtt

a valaki Wéber Ede emlé-
két keresi a régi Kerepe-Hsen vagy Szilasligeten, ne 

lepõdjön meg a bamba arckifeje-
zések látványától, bár a róla elne-
vezett lakópark közelében néhá-
nyan rá fognak ismerni a nevére. 
A jobban tájékozottak talán már a 
háza helyét (kerepesi óvoda) is 
ismerik, sõt azt is tudják, hogy 
Szilasliget megalapítóját tisztel-
hetjük a nemes lelkû szõlész-
gazdában, vagy ha úgy tetszik: 
földesúrban, nemzetgazdászban, 
aki a saját földjét parcelláztatta 
ki, s nevezte „Kispolgárok Ottho-
na Helvécia Telep”-nek. A kere-
pesi közgyûlés kötelezte a telepet 
templom, temetõ, piac, óvoda és 
gyermekjátszótér létesítésére. 
1910-ben vagyunk, amikor ezek a 
szempontok már fontosak voltak, 
2006-ra feledésbe merültek. 

1843-ban született Baselban, 
huszonhét évesen került Magyar-
országra. Balatonfüreden árva-
gyerekeket tanított szõlészetre, 
egy év alatt elég jól megtanult ma-
gyarul. Madách: Az ember tragé-
diája, valamint Petõfi és Tompa 
verseit próbálgatta németre lefor-
dítani. 

Felesége révén elhanyagolt bir-
tokhoz jutott Kerepesen, melybõl 
3 év alatt mintagazdaságot terem-
tett. Ezután a községben vezetõ 
pozíciót vállalt, bekerült a képvi-
selõ-testületbe, késõbb bírói tiszt-
séget is betöltött. Fontosnak 
tartotta, hogy a lakosságot megél-
hetéshez segítse, és ehhez olyan 
szõlõfajtákat telepített, melyek el-

lenállnak a betegségeknek. Mind-
ezekre tekintettel Kecskemét hatá-
rában egy 2000 holdas területet 
homoki szõlõvel telepített be, me-
lyet Helvéciának nevezett el. 

Élete utolsó éveit betegen, de 
tevékenyen töltötte Kerepesen, 
1935-ben, 92 éves korában halt 
meg. Kerepesi sírjáról sokáig azt 

tudtuk, hogy megsemmisült, de a 
szilasligeti Szász Andor és neje 
kutatásai alapján, valamint az élõ 
leszármazottak információi révén 
egyértelmûvé vált, hogy az egyik 
elhanyagolt sír az övé a te-
metõben. A Pátria Egyesület 
Wéber Ede halálának 70. évfor-
dulója alkalmából (2005. szept. 
24.) emléktáblával látta el a sírt, 
további sorsáról jó lenne közösen 
gondoskodni.  

És most kérdezhetnénk, mitõl 
volt jelentõs ember ez a svájci 
„gyüttment”? Valószínûleg Szi-
lasliget megalapítása már elegen-
dõ indok lenne nevének sûrû 
említéséhez, de õ ennél sokkal 
összetettebb egyéniség volt. 

Sokak által tisztelt, sõt egye-
nesen szeretett uraság, aki min-
denkinek adott szõlõvesszõt, le-
gyen az szegény vagy gazdag, bár-
milyen anyanyelvû és vallású. 
Idegen származása ellenére ott-
honra lelt Magyarországon, Kere-
pesben fantáziát látott, és ha né-
ha el is hagyta, mindig visszatért, 
ha megnyugvásra volt szüksége. 
Attól nemzetgazdász, hogy elõ-
deinket hasznos tevékenységre 
tanította, életfeltételeikrõl gon-
doskodott. 

Mint virilista, azaz a legtöb-
bet adózó polgár került az elöl-
járóságra, bírói tisztséget is betöl-
tött egy ideig. Sok megrázkódta-
tás érte, betegségek gyötörték és 
többszöri kudarcok érték, melyek 
azonban nem tudták eltántorítani 
tervei megvalósításától. Emléke 
összefogja régi Kerepest és Szilas-
ligetet. 

Egyik településrész sem 
mondhatja a magáénak, hiszen 
Kerepesre érkezett és Szilasligetet 
létrehozva búcsúzott az élettõl. Jó 
lenne, ha a kerepesi iskolában kie-
melt helyen foglalkoznának 
személyével, és többen kutatnák 
Wéber Ede életét, hogy mélyreha-
tóbban megismerjük azokat a 
motivációkat, melyek Kerepes fej-
lesztésére sarkallták ezt a 
nagyszerû, dolgos embert. 

Hátha akadnak követõi, akik 
ma is látnak fantáziát Kerepes-
Szilasligetben.

Sinkó György

Erhardt Csaba elnézést kér,
vagy bíróság elõtt felel

 történet úgy kezdõdik, 
hogy  a  Ké t  Fa lué r t  AEgyesület megalakulását 

követõen évbúcsúztató estet ren-
dezett elõször a szilasi, késõbb pe-
dig a kerepesi faluházban. Egy tál 
étellel, pohár borral, a szilasi 
nyugdíjasok süteményeivel, vala-
mint versekkel, és az Aranyesõ 
Nyugdíjas Klub mûsorával ked-
veskedtünk azoknak, akik meg-
tiszteltek bennünket a rendezvé-
nyen. A mulatságot megelõzte a 
faluház beszentelése, melyet 
Frajna András atya végzett, és a 
Szilkerék templomi zenekar tett 
emlékezetessé.

Néhány héttel késõbb, a tes-
tület 2005. XII. 29-én tartott 
ülésén, ezzel a rendezvénnyel 
kapcsolatban Erhardt Csaba kép-
viselõ, aki természetesen az évbú-
csúztatón a falu vezetésével 
együtt nem jelent meg, nos, 
Erhardt azt kérdezte, ki adott en-
gedélyt egy szélsõjobboldali szer-
vezetnek az önkormányzat tulaj-
donában lévõ faluház felszentelé-
sére. Az állítólag MDF-es, meg a 
jelenlegi balliberális vezetés el-
lenzékeként fellépõ Erhardt sze-
rint ezt nem kellett volna megen-

gedni egy hangsúlyozottan 
szélsõjobboldali személynek. Bók 
Károly polgármester azt vála-
szolta, az engedélyt nem õ adta, 
de bármelyik párt bérbe veheti 
ezeket az intézményeket. A kére-
lem elbírálásával Gombkötõ 
Róbert alpolgármester foglal-
kozott, de a megszentelésre 
Gombkötõ sem adott engedélyt. 
Eddig a Kerepesi Híradó címû ki-
adványban megjelentekrõl, ame-
lyek kimerítik a jó hírnév meg-
sértésének, a rágalmazásnak, és a 
becsületsértésnek törvényi elõ-
írásait, azaz polgári és büntetõ pe-
rek megindítására alkalmasak.

– Erhardt Csaba minden ala-
pot nélkülözve szélsõjobbolda-
linak bélyegezte az akkor alakult 
Két Faluért Egyesületet, és annak 
vezetõjét, valamint a rendezvény 
teljes közönségét. Erhardt bátor-
ságára és gerinctelenségére vall, 
hogy az egyesületnek, és a hang-
súlyozottan szélsõjobboldali sze-
mélynek a nevét nem merte ki-
mondani. Viszont egyértelmû, hi-
szen a felszentelés azon a rendez-
vényen történt, amit kifogásolt.

Aki ismeri, nos Erhardt Csaba, a kerepesi önkormányzat egyik 
állítólag MDF-es, és mint ilyen, Rózsás Erikával és Palotai 
Lászlóval együtt Bók Károlyék ellenzéke a testületben. 
Becsületsértõ, sõt rágalmazó viselkedése alapján viszont nem 
egy keresztény és konzervatív felfogású embernek, sokkal 
inkább szerény képességû és meggondolatlanul vagdalkozó 
képviselõnek tetszik. 
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Kerepesi családok 1848-ban
Településünkön a szabadságharc idején több mint 1300-an beszélték 
a szlovák, és 830-an a magyar nyelvet. A ma is élõ családok között 
megtaláljuk a Rapavit, a Burilákot, a Turait, az Ellenbachert, az 
Oravetzet, a Krigert, a Fogdot, a Hoffmant, a Zsemlert, a Zaltnyikot, a 
Krizsánt, a Szautert, a Brantsot, a Grófot, a Skolnikovicsot, a Barant, 
az Ohádot, a Fallert, a Vebert, a Stóglt, a Sárvárit, a Burikot, a Cserit és 
sok hasonló famíliát.

Amikor tehát errõl az idõrõl, és az akkori eseményekrõl 
emlékezünk, akkor róluk is emlékezünk, elõttük is tisztelgünk, hiszen 
õk jelentették Kerepest, õk biztosították itt az életet, a falu 
fennmaradását és virágzását.

Barangolva a kerepesi temetõben, sokak fejfájára és sírkövére 
lehet rátalálni a mai napig is. Megérdemlik, hogy tudjunk róluk, hogy 
ismerjük a múltunkat, ismerjük a dicsõségüket, a gürcölésüket és 
legyünk rájuk büszkék.

Emléktáblát
avatunk

A csárda épülete Kerepes, Szabadság út 99. szám alatt. Az emléktábla helyét nyíl jelöli.

– Magam is többször próbál-
koztam hivatali támogatást sze-
rezni ennek az ügynek, de soha-
sem sikerült – panaszolja Éva 
férje, Balogh István. – Szerintem 
meg kellett volna vásárolni az 
épületet, és egy múzeumot nyitni 
benne. Legutóbb Bók Károly, meg 
Rozsnyai segítségét kértem, de 
csak a polgármester választások 
végéig ígérgettek. Pedig én több 
mint száz embert állítottam Bók 
mellé, hogy ne a Boros Gyuri le-
gyen a befutó, hát meghálálta. 
Bókra az életben nem szavaznék 
még egyszer, meg a többi képvi-
selõre sem, akik most ott vannak. 
Ezt is írja meg az újságban, mert 
hibáztam, de én legalább válla-
lom…

A Két Faluért Egyesület ezú-
ton mond köszönetet a volt 
vendéglõ tulajdonosának, amiért 
hozzájárult, és tûri az emléktábla 
elhelyezését, a Hruz família élõ 
tagjainak, különösen Évának, és 
Balogh Istvánnak, akik fedezik a 
költségeket és mindazoknak, 
akik szóval, tettel, mûsorral já-
rulnak hozzá a március 12-i, dél-
után 3 órakor kezdõdõ avatáshoz, 
ahová valamennyi kerepesi hon-
fitársunkat szeretettel várunk, és 
hívunk.

Célunk a múlt dicsõ és kevés-
bé dicsõ történéseinek figyelem-
be vételével a jövõ felé tekinteni. 
Reményeink szerint az elkövet-
kezõ években a március 15-i ün-
nepségek egyik méltó helye lehet 
az az emléktábla, amely Petõfi 
Sándor kerepesi kötõdéseire, a 
család anyai ágának leszárma-
zottaira emlékeztet. Legyünk 
büszkék, ünnepeljünk együtt!

A Két Faluért Egyesület 
nevében Franka Tibor

Az államosított kocsmában, 
az ötvenes években Baloghék ala-
kítottak ki egy szoba-konyhás 
lakást, valamint ott öltöztek a 
kerepesi focicsapat tagjai, de még 
megvolt a régi kocsmaajtó, meg 
néhány elrejtett berendezési 
tárgy. Éva, és István 1957-ben há-
zasodott össze, a kötelezõ állami 
esketésre a mai Faluházban ke-
rült sor, az anyakönyvvezetõ 
Huli Sándorné volt. Mivel Petõfi 
kerepesi leszármazottai is kulák-
nak és kizsákmányolónak  minõ-
sültek, Rákosi, késõbb pedig 
Kádár idejében is, hát az addig 
meglévõ Petõfi-kultusz is felke-
rült a tiltott megemlékezés listá-
jára, és a falu népe, legalábbis 
nyilvánosan, nem ünnepelhette a 
Petõfi Csárda falai között.

Amerikába menekült magya-
rok írtak cikkeket a tengerentúli 
újságokban Kerepesrõl, a Hruz 
famíliáról, meg arról, hogy Petõfi 
gyakran megfordult Kerepesen, 

sõt verset is írt az egykori 
vendéglõben. Késõbb, még 1988-
ban is Vassné Nyéki Ilona kom-
munista tanácselnök idejében azt 
írták a község történelmével fog-
lalkozó könyvben, hogy a Hruz 
család és Petõfi történetei keve-
rednek erõsen a legendával. 
Pedig igaz volt, és nem legenda! 
Mégsem hallottunk róla még 
gyerekkorunkban, az 1960-as 
évek második felében sem a 
faluban, de keveset beszélnek ró-
la a kommunizmus bukása, azaz 

1990 óta is, ami 
é r t h e t e t l e n .  
Volt újságcikk, 
meg egy-két te-
levíziós adás, 
aztán szünet. 
Persze, nehéz 
olyan telepü-
lésen újraé-
leszteni törté-
nelmi dicsõ-
séget,  ahol 
e g y e t l e n  
tárgy, épület, 
vagy tábla 
sem hirdeti 
p é l d á n a k  
okáért Petõfi 
emlékét.

A Két Faluért Egyesület nevé-
ben felkerestem Kökény Évát – 
akinek édesanyja Hruz Eleonóra 
volt –, és felajánlottam segítsége-
met egy közösen felállítandó és 
emlékezõ márványtábla állításá-
ra. A többi rokonnal történt 
egyeztetést követõen felkerestem 
a volt vendéglõ épületének mai 

tulajdonosát, és kértem, engedje 
meg a készülõ tábla elhelyezését. 
Balogh Istvánnal közösen már-
vány, kõfaragó, és kellõ faanyag 
után néztünk, tehát a munka elin-
dult. Felkerestem a kerepesi isko-
la igazgatóját, Nagy Lászlót, aki 
az avatás napjára, március 12. va-
sárnap délután három órára ün-
nepi mûsort ígért a Mogyoródi 
úti üzletsor mögött lévõ Szabad-
ság út 99. számú volt vendéglõ 
elé.

Beruházók kerestetnek

smert kép, utazunk, sokan 
vagyunk, hely sehol. Ugyan-Iakkor látjuk, valaki elterpesz-

kedve ül, külön helyet foglal a 
táskájával, láthatóan jól elvan. A 
tömeget észre sem veszi. Innen 
egyenes út vezetne bizonyos kö-
vetkeztetések levonásához.  Amit 
én most nem teszek meg. Mert el-
terpeszkedve is mi ülünk, és fél 
lábon is mi állunk. Nincs külön 
olyan faja az emberiségnek, ame-
lyik ül, és egy külön, amelyik áll. 
Mindkét fél mi vagyunk. Csak 
amikor ülünk, amikor igazán ten-
ni tudnánk valamit a helyzet 
megváltoztatásáért, akkor már el-
felejtkezünk arról, hogy tegnap, 
vagy azelõtt, mi voltunk, akik 
szorongtak. Nem azért mert 
rossznak, vagy gonosznak érez-
nénk magunkat, hanem csak ki-
használjuk helyzeti elõnyünket. 
Helyes ez? Nem! Tudjuk, de van-

e olyan, aki már ne tett volna 
ilyet. A helyzet. Az a helyzet, 
melybe sokakat a többi ember aka-
rata emelt, hogy az õ érdekeit kép-
viselje (nem a sajátját). Azt a hely-
zetet helyzeti elõnnyé kovácsolva 
kihasználni szintén helytelen. 
Ezt is sokan tudjuk, de ha mi len-
nénk ott, mit tennénk ígéretek 
szintjén? Mindenki tudja a vá-
laszt. Aztán telik múlik az idõ, és 
errõl ez derül ki, arról meg az. 
Rend kell. Addig nem lesz, nem 
lehet rend a társadalomban, amíg 
az egyes embert meg nem tanít-
juk az erényes életre, a helyes 
életvezetésre.  Rend kell  a 
környezetünkben, és a fejekben 
is. Akiben zûrzavar van, zûrza-
vart hoz létre környezetében. 
Akiben rend van, rendet teremt 
maga körül. Kezdjünk hozzá.

Kóbor Tamás

Rendet! Kezdjünk hozzá!

Tiszi Tiszteletes
Köszönöm, hogy idõt szakítottak rá, és meglátogatták Tiszi Tiszteletest, 
hiszen õ Kerepes elmúlt negyven esztendejének olyan közszereplõje, akit 
majd mindenki szeretett, és tisztelt a faluban. Esketett, keresztelt és 
temetett évtizedeken át. A szilasligeti adakozó lakossággal, meg az akkori 
polgármesterrel, Rapavi Józseffel sokat tett azért, hogy Szilasligeten is 
épülhetett templom. Jó érzés, hogy emlékeznek hûséges szolgálatára, 
önzetlen viselkedésére, kiváló emberségére.

L. Ilona, Széphegy

Katolikus ház
z Anikó ABC melletti 
területet, azaz a mai öt-Avenévesek és annál idõ-

sebbek iskolájának helyszínét 
megvásárolta az egyházmegye, 
egészen a Szentháromság szobor 
aljáig, tehát a valamikori iskola-
udvarral együtt. Ebbõl a frekven-
tált részbõl 934 négyzetméternyit 
azzal a feltétellel kapott meg a 
kerepesi katolikus közösség, 
hogy három éven belül építke-
zésbe kezd. A terv, melyrõl 
Frajna András plébános urat 
kérdeztem, az, hogy felépülne 
egy szép és tágas katolikus kö-
zösségi ház, mellette pedig, az új 
parókia.

Az építkezés megkezdése, fel-
tétele a 17 millió forintos vásár-
lásnak, különben a területet vis-
sza kell szolgáltatni az eladónak, 
azaz az önkormányzatnak. Ter-
vek, mint bárhol egyre szegénye-
dõ és eladósodó hazánkban, itt is 
vannak, csak a rávalóval, azaz az 
anyagiakkal vannak gondok.

Frajna András elképzelése sze-
rint a tervezés és az építkezés 
megkezdésének költségeit a je-
lenlegi parókia épületének, és a 
hozzá tartozó, egészen a patakig 
lenyúló teleknek az eladásából le-
hetne biztosítani. Találni kell te-
hát olyan vállalkozót, vagy 
vállalkozókat, akik fantáziát lát-
nak ebben a megoldásban. Másik 
lehetõség a jelentkezõ vállalkozó 

bevonása az építkezésbe úgy, 
hogy az adott területen õ is léte-
síthet olyan beruházást, amely 
„összeillik” az egyházi elképzelé-
sekkel.

Legalább ennyire fontos kér-
dés persze az is, hogyan áll a kér-
déshez az õsszel megválasztandó 
új testület, és polgármester, hi-
szen a terület hasznos és szép be-
építése a településnek is fontos 
kell, hogy legyen csakúgy, mint 
annak a szempontnak a figyelem-
be vétele, mely szerint Kerepes 
nagyon helyesen vallásos község 
volt, és maradt. Ez a tradíció pe-
dig kötelezi az új vezetést, min-
denben álljon rendelkezésre és 
mindenben segítsen, ha kell anya-
giakkal is.

Fontos, hogy határidõn belül 
megkezdõdjön a beruházás, el-
lenkezõ esetben a szép, és nemes 
tervek csak tervek maradnak, és 
azon vesszük észre magunkat, 
hogy a régi iskolánk helyén mond-
juk egy újabb bevásárlóközpont, 
vagy bankfiók éktelenkedik majd. 
Beruházók kerestetnek!

Mindenestre annyit ígérhetek, 
ha az õszi önkormányzati válasz-
tásokon a Két Faluért Egyesület je-
löltje nyeri meg a választásokat, 
és lesz polgármester, akkor Frajna 
úr, és a település vallásos lakos-
sága, maximálisan számíthat rá.

(franka)
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– Honnan tudta Erhadt mi tör-
tént a faluházban, amikor ott 
sem volt? 

– Ott volt viszont a Szilkerék 
templomi zenekar és ott volt 
Frajna András plébános úr… És 
ott volt Nagyné vezetésével az 
Aranyesõ Nyugdíjas Klub, mely-
nek tagjai közül sokan valláso-
sak... És ott volt rajtuk kívül a he-
lyi FIDESZ elnöke Kovács Antal, 
a szilasi nyugdíjasok vezetõje 
Dudás néni, és ott volt Papp 
Lajos képviselõ, meg közel száz 
falusi honfitársunk, és ott volt G. 
Nagy Andor, Fülöp Gábor, Fehér 
Sándor vállalkozók, akik a ren-
dezvény költségeit biztosították.

– Erdhardt képviselõ úr vala-
mennyiüket jó hírnevében és be-
csületében sérttette meg, ráadá-
sul hangsúlyozottan szélsõséges 
ostobasággal, hogy az általa hasz-
nált kifejezésekkel éljünk.

– Mivel nem pártrendezvény 
volt, így érthetetlen Bók polgár-
mester úr reagálása is, és bérleti 
díjat sem kértek tõlünk, ezért kö-
szönet.

– Gombkötõ úr tudott a be-
szentelésrõl, az egyesület elnöke 
a ház vezetõjének, és az alpolgár-
mesternek is jelezte, de letiltani 
egyikük sem merte, szerintünk er-

re nincs is jogosítványuk, ezért 
hallgattak róla.

Erhardt Csaba viselkedése, szá-
munkra érthetetlen vádaskodása 
minden alapot nélkülöz. Okának 
személyes ellenszenvét, és képvi-
selõi munkájának gyengeségét 
tekintjük, de a harag, az irigység 
nem vezethet aljas rágalmazás-
hoz. Márpedig Erhardt Csaba kije-
lentésével ezt tette. Mivel szemé-
lyisége és felkészültsége minõsí-
ti, így arra kérjük, gondolja végig, 
és március 27-ig juttassa el a Két 
Faluért Egyesület elnökének, 
Görgényi Erzsébetnek írásos bo-
csánatkérését, ellenkezõ esetben 
azonnal polgári- és büntetõpert 
indítunk ellene.

Görgényi Erzsébet
Két Faluért Egyesület elnöke

A fent leírtakhoz csatlakoznak: 
Kovács Antal a helyi FIDESZ cso-
port elnöke, Ugró János a 
Sportért, Biztonságért Alapítvány 
elnöke, Bokor Béla a Két Faluért 
Egyesület elnökhelyettese, Fülöp 
Gábor, G. Nagy Andor vállalko-
zók, Franka Tibor, a Szabad Véle-
mény címû újság fõszerkesztõje.

(Fenti követelésünket elküldtük 
Erhardt Csabának és a Kerepesi 
Híradó címû kiadványnak, amely 
reméljük, ezt is leközli.)

Cselekedni, nem rágalmazni!

« FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL

Ünnep vagy nem ünnep?

Lányok, asszonyok!
árcius 8-a évtizedek óta 
a nõk napja. Hogy Mmiért, annak gyökereit 

Amerikában lehet meglelni, ahol 
utcára vonultak a nõk, még az 
1900-as évszázad fordulója 
elõtt… Hogy miként lett egy 
alapvetõen politikai megmozdu-
lásból Nemzetközi Nõnap, én 
nem tudom, de elképzeléseim 
vannak róla. Nem is csoda, ha a 
nõk napját sokan a kommuniz-
mus egyik Amerikától „lopott” 
kezdeményezésének tekintették, 
és tekintik a mai napig. Szo-
morúan nevetséges volt, amikor 
esetlen párttitkárok, szakszerve-
zeti bizalmik és fogatlan bri-

gádvezetõk, szál szegfû kíséreté-
ben sótartóval, zsebkendõvel, 
vagy apró virágvázával kedves-
kedtek a szocialista vállalatok 
nõdolgozóinak.

Egyre többen a lányok és as-
szonyok közül nem is igénylik 
már a március eleji ünneplést, és 
szál virágot, mert valahogy nem 
érzik a magukénak. Meg a férfiak 
sem. Persze, ez nem változtat 
március 8-án, hiszen aki akarja 
ünnepli, aki akarja, nem.

Különben is egy valamire va-
ló férfi életében minden nap 
Nõnap is…

ft.

 XIX. század végén 
„Május 1”-vel együtt a A„Nõk Napja” is az ünne-

peink közé került. A mai kul-
túra rendszerint a gazdasági 
életnek alárendelten létezik. 
Az ünnepeket meg kell szaba-
dítani a korok, hatalmak által 
rájuk kent máztól.

Mi volt az ünnep eredeti 
szerepe? Meg kell találnunk a 
magyar világlátás eredeti szem-
pontjait. Az ünnep felemelõ kö-
zösségi összejövetel. Az õsi ün-
nepek rítusokon alapulnak, ez 
pedig egy világszemlélet kife-
jezõdése. Az ünnep-üdv-nap, 
az élet lényegének közvetlen 
megnyilvánulása a lényeg kie-
meléséhez látás kell, a lényeg 
és az összefüggések látása. Az 
élet lényegéhez azt kell látni, 
ami az életet teremtette.

A magyar õsvallás központi 
alakja a Boldogasszony. Bol-
dogasszony a nõi nem védõje, 
õrzõje. Egyben a „Föld Édes-
anyja”. A nõi test hidat képez 
az örökkévalóság idõtlensége 
és a földi létezés idõhöz kötött-
sége között. A születés a 
mennybõl, az idõtlenség honá-
ból történik, az élet letöltése 
után a földbe való visszatérés 
szintén a mennyország örök 
idõtlenségének világába visz. 
Ezen az úton segítenek, kísér-
nek végig minket a Nõk. Illõ 
lenne ezt minden nap megkö-
szönni nekik, ha ezt el is mu-
lasztjuk néha.

Kóbor Tamás

NõnapBélyeg és bélyegzõ

étezerhat decemberében, 
mint nyugdíjas, több ke-Krepesi nyugdíjas társam-

mal részt vettem egy hangulatos 
ismerkedési délutánon, melyet a 
Két Faluért Egyesület civil szer-
vezet rendezett. Az esemény meg-
nyitójaként sor került a Közös-
ségi Ház felszentelésére, utána a 
megnyitó beszédre melyen a két 
falu gondjai kerültek szóba és a 
nyugdíjasok mûsora után kötet-
len beszélgetésre. A rendezvény 
célja a két falu lakóinak közelebb 
hozása egymáshoz. Megjegyzem, 
dícséretes tett, melyen a két falu 
vezetésének is illett volna képvi-
seltetni magát... A résztvevõk 
pártállásával kapcsolatban csak 
annyit, hogy a rendezvényen 
ugyan nem pártképviseletben, de 
több párt tagja és párton kívüli 
vett részt. 

A esemény után meglepõdve 
olvastam a Kerepesi Hiradó janu-
ári számában megjelent cikket 
amely szerint „Erhardt Csaba kép-
viselõ azután érdeklõdött, hogy 
ki adott engedélyt egy szélsõ-
jobboldali szervezetnek az ön-
kormányzat tulajdonában lévõ 

szilasligeti Közösségi Ház fel-
szentelésére...”

Nem ártana tisztáni, hogy ki, 
vagy mely szervezet tartozik a 
szélsõjobbhoz... Az eseményen 
semmilyen szélsõséges megnyil-
vánulás nem volt, hacsak a két fa-
lu ismerkedését és problémáinak 
felvetését nem tekintjük annak. 
Esetleg a probléma megoldását 
abban látják, hogy a felvetõket 
szélsõségesnek, akár jobb-, akár 
baloldalinak állítják be. A prob-
lémák ettõl még léteznek, nem ez 
a megoldás.

Vagy csak a Közösségi Ház fel-
szentelése a probléma? Nem va-
gyok vallásos beállítottságú, de a 
mai korban semmi kivetnivalót 
nem találtam az eseményben, hi-
szen a résztvevõk nagy többsége 
vallásos, és mások identitását 
tisztelni illik. 

A fentiek alapján sértõnek ta-
lálom a szélsõjobboldali szerve-
zet titulust, és határozottan visz-
szautasítom a képviselõ újságban 
elhangzott feltevését, mivel az 
esemény semmilyen, jelenleg el-
fogadott erkölcsöt és törvényt 
nem sértett.  Éger Imre, nyugdíjas

Nem vagyok vallásos,
de a képviselõ megsértett

Ha önnek is van
véleménye a mai

magyar demokrácia
hasonló túlkapásairól,

írja meg,
mi közöljük!

ÁLLÁSPONT

visszautasítunk. Aki józanul 
szemléli az országban zajló ese-
ményeket, láthatja, ki szélsõsé-
ges, és ki tesz rosszat az ország-
nak.

Nem kifogásolta, és nem 
tartotta szélsõségesnek Erhardt 
Csaba, amikor a 2002-es választá-
sok után a Kerepesi Híradóban az 
egyik képviselõtársa (Timur és 
csapata) a polgári oldalt mocskol-
ta. Természetesen arra is reagál-

tam, csak valahogy nem fért bele 
az újságba.

E n g e m  e v a n g é l i k u s n a k  
kereszteltek, és sajnos nem vi-
szem túlzásba a vallásgyakorlást, 
de nyugodt szívvel állíthatom, 
hogy az egyház döntõ többsége 
csak hasznos és követendõ dol-
got tanít és cselekszik.

Egyesületünk szándéka az, 
hogy együttmûködjön minden 

olyan önkormányzati képvi-
selõvel, aki a település valódi ér-
dekét nézi, és segít megálljt pa-
rancsolni az egyéni érdekeket 
szolgáló beruházásoknak. Termé-
szetesen ennek érdekében min-
den civil szervezettel és helyi la-
kossal együttmûködünk, várjuk 
aktív, támogató részvételüket.

Azt szeretnénk, ha ebben 
Erhardt Csaba is részt venne, de 
azt kérjük tõle, elõször is gyako-

roljon önkritikát, mert a negatív 
folyamatban, ha akaratán kívül 
is, része volt. Annál is inkább, 
mert évekig a településfejlesztési 
bizottság elnöke volt, és ha a falu 
érdekét akarja szolgálni, akkor 
nem megsértõdni, rágalmazni, ha-
nem cselekedni kell.

Bokor Béla,
a Két Faluért Egyesület

alelnöke

z összejövetelen mi, a Két 
Faluért Egyesület részérõl Apróbáltuk érzékeltetni, 

hogy amit tesznek jó, de nem 
elég. Azt a látszatot keltik, hogy 
mindent megtettek, amit lehet. 
Ez nem így van. Felvetésünkre 
Erhardt Csaba felháborodottan 
reagált, de gondoltam, ezzel az 
ügy le van zárva. El sem akartam 
hinni a Kerepesi Híradóban meg-
jelent információkat, miszerint 
Erhardt Csaba az önkormányzati 
ülésen felszólalt, és számon 
kérte, ki adott engedélyt egy 
„szélsõjobboldali” szervezetnek 
az önkormányzat (tehát nem a te-
lepülésen lakók) tulajdonában 
lévõ szilasligeti közösségi ház fel-
szentelésére.

Arra kérjük Erhardt Csabát, 
hogy a közismert hisztijét ne má-
sok alaptalan rágalmazásában él-
je ki. Ebben az országban ismert 
a provokáció, hogyha valaki a 
szociál-liberális – egyébként a 
szó igazi értelmében se nem 
szocialista, se nem liberális – tá-
borhoz tartozókat kritizálni meri, 
akkor jön a jól ismert címkézés, 
amit a leghatározottabb módon 

Megcímkézett évbúcsúztató

A képviselõ nem tisztelt meg bennünket jelenlétével, mégis szélsõ-
ségesnek minõsítette azt az óévbúcsúztatót, amelyen elõadók, tá-
mogatók és közönség jókedvûen szórakozott. (2005. december 17.)

A közelmúltban részt vettem 
néhány  önkormányzat i  
képviselõ által szervezett 
összejövetelen, ahol jelen volt 
Erhadt Csaba is. Ez a kép-
viselõcsoport valóban pró-
bálkozik a többség által 
megszavazott, nem mindig 
szerencsés döntéseket meg-
akadályozni, de ez a három, 
vagy jobb esetben négy fõ, 
többnyire természetesen 
eredménytelenül.
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Tartozás nyolcmillió fölött,
a KER-HU nem bányazt írja az önkormányzat 

Kerepesi Híradó címû Alapjában a szerkesztõ, 
Polgár Gyula, hogy a kerepesi 
romáknak 2005. karácsonyán 
Franka Tibor szervezésében 
átadott ,  mintegy fé lmil l ió  
forintnyi élelem és ruhasegély 
meglepte a cigány vezetõket, akik 
a félreérthetetlen politikai szán-
dék ellenére utólag is köszönik a 
gesztust, és azt kérik, hogy ez az 
adakozási szándék ne csak a 
választások idején jusson bárki-
nek is eszébe Kerepesen.

No, kedves Polgár Gyula, és 
kenyéradója, a Kerepesi Polgár-
mesteri Hivatal, valamint CKÖ 
vezetése!

1. Azon, hogy a cigány vezetõk 
meglepõdtek a Máltai Szeretet-
szolgálat általam nekik nyújtott 
segélyén nincs mit csodálkozni, 
hiszen a jelenlegi faluvezetés négy 
év alatt egyszer sem volt képes 
hasonló meglepetésben részesí-
teni õket.

2. Nem tudom mitõl volt a 
segélyosztás félreérthetetlenül 
politikai töltésû, hiszen jelenleg 

az országgyûlési választásokra 
készülünk, és én, Franka Tibor 
semmilyen párt színeiben – a 
gödöllõi körzetben nem indulok. 
Gémesi Györggyel pedig, õ indul, 
engem nehéz lenne összekeverni. 
Ejnye…

3. A cigányok segélyezése 
után a Szabad Vélemény címû 
újságban a Johannita Szeretet-
szolgálattól kapott segélyeket 
ajánlottam fel a kerepesi kis-
nyugdíjasoknak, rászorulóknak, 
és nagycsaládosoknak, úgymint 
gyerekágy, ágybetét, járókeret. 
Tessék mondani, kedves Polgár 
Gyula, és kenyéradója, ez is 
politikai töltésû, és félreérthe-
tetlenül?

4. Ha pedig minden, amit nem 
az önkormányzat, és nem Polgár 
Gyula „csinál” az politikai töltésû, 
akkor szomorú, de a jelenlegi 
faluvezetés egy csöppnyi politikai 
realitás nem sok, de annyival sem 
rendelkezik. Illetve amit mûvel, 
az rosszindulatú, irigykedõ és 
nem tenni akaró politikára utal.

Tisztelettel,
Franka Tibor

Segély és politika

Válasz a Kerepesi Híradónak

Jót tenni jó!
Jót tenni jó - hirdeti a katolikus egyház. Mi is 
valami hasonlóra gondoltunk, amikor a Két 
Faluért Egyesület nevében Franka Tibor 
félmillió forintos segélyakciót szervezett a kerepesi romáknak 
karácsonyra. Volt akiknek tetszett, de volt, aki kifogásolta, miért 
a cigányok kapnak, holott sok a kisnyugdíjas, a beteg, és a 
nagycsaládos, nem csak a cigányok között. Nos, Franka Tibor 
tárgyalásokba kezdett a Johannita Segítõ Szolgálattal, és a 
következõ ingyenes segélyekre teremtett lehetõséget:

összecsukható svájci gyártmányú gyerekágy hatéves korig, 
ágynemûvel együtt: 16 db
kerekes tolókocsi mozgássérültek, vagy hosszabb ideig 
járóképtelen betegek számára: 3 db
egykerekû, szobában, járdán tolható járókeret: 3 db
ágybetét, azaz 12 cm vastag matrac: 10 db
szoba WC járóképtelen betegek számára: 3 db
nõi és férfi ruhanemû: 10 zsák

A felsorolt ingyenes segélyek ügyében hívják Görgényi Erzsébetet 
a 06-30/330-1670 számú telefonon.

SEGÉLY

Jelentkezõket várunk!

1. A cikk azon állítása, hogy 
„a KER-HU Kft. névre hallgató bá-
nya bejáratánál fogadó látvány 
felháborító és lehangoló,  brigá-
dokba verõdött romák lepik el a 
környéket, az utak mellett renge-
teg szemetet öntenek itt le”, nem 
felel meg a valóságnak, mert 

– A KER-HU Kft-nek nincs bá-
nyája és nem üzemeltet semmi-
lyen bányát.

– A KER-HU Kft. által üzemel-
te te t t  Csömöri  Reg ionál i s  
Hulladékkezelõ Központ terüle-
tén egy, az EU-normáknak min-
denben megfelelõ korszerû hulla-
déklerakó található, ahol nyoma 
sincs bármely felháborító vagy le-
hangoló látványnak, különösen 
nem a környéket leíró állapotok-
nak. Álláspontunk szerint a cikk 
írója nem tudta, hogy melyik a 
KER-HU Kft. által üzemeltetett 
hulladéklerakó, és hogy annak 
semmi köze nincs a szomszéd-
ban található bányához. 

– Így a lapjukban közölt fény-
kép (a cikkbéli állításaikkal 
összefüggésben) teljes mértékben 
megtévesztõ volt az olvasók 
számára, amit ezúton is határo-
zottan visszautasítunk

– Sajnálatos, hogy a cikk nem 
szólt a KER-HU Kft finanszírozá-
sából megépített, a – Csömöri Re-
gionális Hulladékkezelõ Köz-
ponthoz vezetõ útról, ill. arról, 
hogy ezen út mentén rendezett ál-
lapotok uralkodnak, és az út men-
tén nyoma sincs sem illegális 
szemétlerakóhelynek, sem a cikk-
ben közölt más áldatlan állapo-
toknak.

2. Kijelentjük, hogy az önkor-
mányzat részérõl szóban, elõze-
tesen jelzett fizetési nehézségek 
miatt társaságunk hosszú idõn ke-

igány származású magyar állampolgár vagyok. Több mint 800 
éve ebben az országban élünk, ez a 800 év elgondolkodtat Cszemély szerint engem, hogy miért nem tudatosul a cigányság-

ban a „Magyar öntudat”. Hiszen ezt az országot anyaországnak kellene 
tekintenünk! Anyanyelvünk magyar, mi is részt vettünk a történelem 
folyásában. Én úgy gondolom, és még nagyon sokan cigány származá-
sú emberek, hogy nincsen szükségünk kisebbségi önkormányzatra, 
nem kívánunk elõjogokat, csak annyi jogot, kötelezettséget, mint más 
magyar állampolgár. Mindezek a gondolatok azért merültek fel 
bennem, mert nem szeretném, ha a többségi társadalom azt hinné, 
hogy a cigányság ki akar szakadni a magyar társadalomból.

Tisztelettel: Berki Zoltán, Horváth Antal, Horváth Csaba

Magyar öntudat

römmel olvastam Berki Zoltán roma származású honfitársunk 
írását. Sokunk számára talán meglepõ, de mindenképpen Ömegnyugtató, hogy a cigányság soraiban is akadnak emberek, 

akik hajlandók és képesek reálisan gondolkodni a többségi társadalom 
által felvetett kérdésekrõl, illetve problémákról. Azt hiszem, hogy az 
említett cikk írója ilyen ember. 

Ha valaki ennyire tisztán látja a saját helyzetét, és az önkritika 
gyakorlását sem utasítja el alapállásból, azt úgy gondolom, támogatni 
kell abban, hogy véleménye eljuthasson a magyarországi romák lehetõ 
legnagyobb részéhez. 

Sok sikert kívánok neki ehhez, az újságnak pedig köszönöm, hogy 
újra bizonyította elfogulatlanságát.

Két Faluért Egyesület, Németh István

resztül kivárt és próbáltunk a jó 
partneri viszony fenntartásának 
megfelelõen eljárni Követe-
lésünket azonban ennek ellenére 
továbbra sem rendezte a Polgár-
mesteri Hivatal, ezért többszöri 
felszólítást követõen  eleget téve 
mind a szerzõdéses, mind a tör-
vényes kötelezettségeknek – októ-
ber 20-án írásban is kértük a tar-

tozások rendezését. Az Önkor-
mányzat azonban az abban bizto-
sított póthatáridõben sem teljesí-
tett, ezért kénytelenek voltunk a 
szerzõdést  az abban foglalt jog-
szerû felmondási ok alapján  fel-
mondani.

– az Önkormányzat – még a 
szerzõdésünk megszûnése elõtt – 
a Lerakót ért tûzesetre hivatkoz-
va  nem mérlegelve azt, hogy a 
tûzesetet elháríthatatlan kívülál-
ló ok okozta  nyomban kárigén-
nyel állt elõ, és összesen 
4.045.306,-Ft összeg megfizetésé-
re szólított fel bennünket, amit ja-
vaslatuk szerint kompenzálni kí-
vántak tartozásuk összegébe. A 
kárigény azonban mind jog-
szerûségét, mind összegsze-
rûségét tekintve megalapozatlan 
volt, ezért azt jogszerûen visz-
szautasítottuk. 

– A KER-HU Kft és az Önkor-
m á n y z a t  k ö z ö t t  f e n n á l l t  
szerzõdéses jogviszony alapján 
az önkormányzat 2006. február 
7-ig bruttó 8.214.748.-Ft tõkeösz-
szeggel, továbbá 510.240.-Ft ösz-
szegû késedelmi kamattal tarto-
zik. Így a KER-HU Kft. teljes köve-
telése 8.724.988.-Ft, melyet pol-
gári peres úton érvényesíteni fo-
gunk és mely összeget a bírósági, 
hatósági eljárási díjak és a kése-
delmi kamatok tovább fognak 
növelni.”

Bene Krisztina
KER-HU Kft.

Idáig a KER-HU levele, amelyet 
szívesen tettünk közzé, hiszen 
ami a lakosság szempontjából a 
legfontosabb, a tartozás már nem 
6 millió, hanem 8 millió fölötti. 
A két közölt foto egyike a KER-
HU bejáratát mutatja, míg a 
másik, a közvetlen mellette lévõ 
másik szemétbánya totál felvéte-
lét. Az elgondolkodtató, miért 
utálja a KER-HU a bánya 
elnevezést, és a sulykolja a regio-
nális hulladékkezelõ központ 
meghatározást. Olyan ez az én 
számomra, amikor a takarítónõ 
azt állítja magáról, õ a tisztasági 
menedzser. A lényeg ugyanaz. 
Mindenesetre elnézést kérünk, hi-
szen az egyik fotón a KER-HU be-
járata látszik, mellette pedig a 
szomszédjában lévõ másik sze-
méttemetõ, amely nem a KER-
HU telephelye. Ne keverjük ösz-
sze a kettõt.

Fontosnak tartom megje-
gyezni, hogy a térségben sok a le-
öntött szemét, fõként az utak 

mentén és gyakoriak a guberáló 
brigádok is. Ez pedig nem KER-
HU függõségû látvány, hanem 
egetlen oka van: „Oda hordják, és 
ott temetik el a szemetet, ráadá-
sul egymás mellett, de két külön-
bözõ helyen.

Javaslom, a KER-HU gyõ-
zõdjön meg róla, akárcsak én a 
helyszínen. De a lényeg nem ez, 
hanem a szomorú valóság: több 
mint 8 milliós tartozás és fele-
melt szemétdíj. Ráadásul mind-
kettõt velünk fizettetik meg.

Franka Tibor

Aláírásgyûjtés
Szilasligeti Teleház Egyesület és a Pátria Egyesület nem ért egyet a 
szemétdíj bevezetésével, ezért az Önkormányzati Törvényben foglaltak 
szerint, „Népi kezdeményezés” formájában tiltakozik a szemétdíj 50 %-
os emelése ellen, és a rendelet újra tárgyalását kezdeményezi. Hatályos 
rendelete szerint Kerepes Nagyközség választópolgárainak 10%-a 
aláírásával (több mint 723) támogathatja az újra tárgyalást. Február 7-
én elkezdtük az aláírásokat gyûjteni.

Labancz József

Múlt havi számunkban írtunk róla, hogy a KER-HU KFT nem 
fogadja többé Kerepes szemetét, mert a polgármesteri hivatal 
nem fizet. A hulladék most Gyálra utazik, amiért felemelték a 
lakossági szemétdíjat a távolság miatt. Cikkünkre a KER-HU 
válaszolt, sõt kifogásokat is megfogalmazott. Íme:

n gondolni sem mertem 
volna, hogy léteznek Ke-Érepesen olyan önzetlen vál-

lalkozók, akik újság kiadását fi-
nanszírozzák. Köszönet érte, hi-
szen a többi települési kiadvány-
hoz hasonlítva a Szabad Véle-
mény egy igazi újság, ami szól 
valamirõl, ami tanácsot és ötlete-
ket ad. Köszönet érte. De azt is 
megtudtam, hogy Ön minden fi-

zetség nélkül írja a cikkeket, kere-
si fel a lakosokat, a hivatalokat, 
és fõszerkeszti az egész lapot. Ez 
havonta több napi munkát ad 
Önnek, aztán az egyesület 
elnökének, Görgényi Erzsé-
betnek és Bokor Péternek, aki szá-
mítógépen tördeli az újságot. 
Manapság ez is szembeötlõ, hi-
szen vécére sem lehet már in-
gyen bekérezkedni sehová. 

Lehet, ezért Önt csodabogárnak, 
amolyan lelkes és érthetetlen fic-
kónak tartják, hiszen tudtommal 
a kerepesi újságot több mint 100 
ezer forintért szerkeszti a felelõse 
havonta. A különbség érzékel-
hetõ. A hivatalos újság a hivatal 
szájíze szerint készül, a Szabad 
Vélemény a mi szánk íze szerint. 
Ezért is köszönet. 

F. András, Kerepes

OLVASÓI LEVÉLSzánk íze szerint
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Az RTL és a Tv2 hecceli a névõket

Az iskolabotrányok háttere

Újabb területet értékesít az 
önkormányzat, igaz, ezúttal 
nem emeletes házat, hanem 
Takarékszövetkezetet gondolt 
ki, nem kevesebb, mint 550 
nm területen.

asonlí tási  alapul :  a  
kistarcsai Auchan áruház Heladóterülete kb. 800 

nm, tehát annak kb. 2/3 részét 
építenék be. Mindezt a Béke út 6. 
szám alatt található Vegyesbolt 
mellé gondolták, ahol jelenleg 
közmûvek vannak,  i l le tve  
parkoló, nem is beszélve arról, 
hogy mindezt a lakosság és a 
szomszédos ingatlanok tulaj-
donosainak megkérdezése nél-
kül. Persze érthetõ az igyekezet, 
hogy minden talpalatnyi földet 
eladjunk, hiszen van bõven 
tartozásunk, körülbelül 500 
millió, de ez nem ide tartozik. 
Jelenleg az építési terv, engedé-
lyeztetés alatt van a Mogyoródi 
önkormányzatnál, amennyiben 
Õk engedélyezik (és miért is ne 
engedélyeznék?) a telek értékesí-
tésre kerül és beépítik. Arra per-

sze nem hiszem, hogy tudnának 
válaszolni, az esõvíz hol lesz 
elvezetve, vagy az autókkal hol 
fognak parkolni, vagy hogy egyál-
talán miért van szükség ekkora ta-
karékszövetkezet építésére, fõleg 
annak fényében, hogy ugyanez a 
takarékszövetkezet Kerepesen a 
Polgármesteri hivatalban már egy-
szer helyet kapott és mûködött is: 
eredménytelenül, nem volt elég 
ügyfél, hogy gazdaságos legyen 
fenntartani. Tisztelt Jegyzõ 
asszony, tisztelt Rozsnyai úr, és 
nem utolsó sorban Bók Károly 
Polgármester úr, nem lenne ész-
szerûbb inkább egy betonozott 
parkolót létrehozni?

Akkor talán, az Önök által 
ép í t t e t e t t  eme le t e s  házak  
lakóinak, és az utca többi lakójá-
nak lenne hova leállítani az 
autóját, anélkül hogy abból ki-
szállva ne legyenek térdig sáro-
sak. A játszóteret meg sem me-
rem említeni, pedig az említett te-
rület mellett, én em-lékszem, 
hogy valamikor két beton ping-
pong asztal állt egykor. Amíg el 
nem vitették…

M. G., Szilasliget

Újabb terület kerül eladásra
Szilasliget központjában!

enyhért Ildikó munka-
szerzõdését a kerepesi is-Mkola igazgatója nem 

hosszabbította meg, hogy miért, 
arról azért nem írok, mert az ügy-
ben munkaügyi per van folyamat-
ban. Menyhért, Kaltenbach Jenõ 
hivatalához fordult, mert szerinte 
az iskolában megkülönböztetik a 
roma gyerekeket, sõt, névsor van 
róluk, a folyosó ajtaját bezárják, 
és így tovább. Az ombudsmani 
vizsgálat ez alapján megtörtént, 
majd általános támadásba lendült 

a honi sajtó. Kaltenbach Jenõ is 
nyilatkozott a kereskedelmi 
televíziókban, és arról tett tanú-
bizonyságot, igazából fogalma 
sincs az általános emberi jogok is-
mételgetésén kívül, a valóságról. 
Talán, ha eltöltene néhány hetet a 
helyszínen, meggondolná, mit nyi-
latkozzon.

A több mint 600 férõhelyes 
kerepesi iskolában 362 a tanuló, 
közülük 100 cigány származásúra 
52 pedagógus felügyel, az elvár-
hatónál nagyobb felelõsséggel. Az 
épület 1980-ban készült, felesle-
gesen nagyra. Ha akkor a pénz 
egy részét a szilasi iskola 
bõvítésére fordították volna, ma jó-
val kevesebb probléma lenne az 
oktatás területén. Az igazán prob-
lémás gyerekek száma húsz körül 
lehet, és elsõsorban a gyógypeda-
gógiai részleg tanulói. Õk, kevés 
kivételtõl eltekintv, köszönhetõen 
a dühöngõ gyermekjognak  is, azt 
csinálnak, amit akarnak: károm-
kodnak, verekednek, hiányoznak, 
még a kihívott rendõrökkel is 
szemtelenkednek. De nem õk a 
többség, sõt…

A tantestület fél évet értékelõ 
beszámolója szerint csekély 
elõrelépés tapasztalható a negatív 
megítélést kiváltó fertõzõ beteg-
ségek, és deviáns viselkedés 
területén, de az elmúlt tanévhez 
képest, mégis javult a helyzet. Egy 
ilyen, eddig ismeretlen beilleszke-
dési folyamat hosszú idõt vesz 
igénybe, különösen akkor, amikor 
munkahelyek százezrei hiányoz-
nak, amikor sok családfenntartó 
már dolgozni sem akar, amikor a 
gáz-, a villany ára emelkedik, ami-
kor emberek halnak éhen, vagy 
fagynak meg. Mert nem csak az is-

kolán kell számon kérni az általá-
nos nyomorúságból adódó gondo-
kat, meg a fene nagy emberi jogok 
táplálta hõbörgést .  Tudást ,  
követelményt, tisztességet, fe-
lelõsséget elõz az emberi-, gyer-
meki jog, amely pedig a tradíciók 
nélkül fabatkát sem ér. Sebaj, 
mondják a jelentgetõk, meg a 
Kaltenbachok, õk akkor is számon 
kérnek, mert õk ezért kapják a fi-
zetésüket.

Az iskola, melynek éves költ-
ségvetése eléri a 167 millió 

forintot, melybõl 60 milliót nem 
képes  meg te rmeln i ,  t e l j e s  
erõbedobással mûködik, mégis 
félgõzzel halad. Ennek oka az ala-
csony létszám, a határozatlan ön-
kormányzati vezetés, és el-
lenõrzés, illetve a 104 veszé-
lyeztetett, és 63 hátrányos hely-
zetû tanuló lassú haladása. A taná-
ri dohányzóban az igazgatóval, és 
nyolc pedagógussal beszélgetünk. 
Egyikük szerint pénz, rengeteg 
pénz kellene, hiszen sok tanuló-
nak semmije sincs, még ceruzája, 
vagy füzete sem. A harmadik sze-
rint a gyerekeknek elõször adni 
kell, méghozzá sokat, utána lehet 
tõlük kérni. Hol van erre pénz? A 
negyedik állítja, az állami felada-
tokat is az iskolán akarják számon 
kérni. Nincs munkahely, a válá-
sok száma szaporodik, a szegény-
ség  nõ,  az  é le tmód egyre  
felszínesebb, a tananyag bõvül, a 
családi háttér laza, az emberek 
jövõkép nélkül máról-holnapra él-
nek. Az ötödik állítja, ma is 3 mil-

lió koldus országa vagyunk, cso-
dákra várni felesleges. Ugyan-
akkor a cigányság helyzete az álta-
lánosnál is sokkal rosszabb, ezért 
támadnak és elégedetlenkednek.

Pedig az iskola, méreteit, a 
felszereltségét, a tantestületét 
tekintve, szinte minden szem-
pontból megfelelõ. Könyvtár, 
tornaterem, étkezõ, udvar, renge-
teg tanfolyam, zenetanulás, közös 
kirándulás, papírgyûjtés, és meg-
annyi vetélkedõ. Éppen az a 
feladat, hogy olyan légkört 
teremtsünk, amely nem riasztja a 
kerepesi szülõket. A helyzet most 
sem annyira lehangoló, mint 
amennyire az országos média lát-
tatja. Igaz viszont, hogy a kis szá-
mú renitens csoport nagy botrá-
nyokat kavar iskolán belül és isko-
lán kívül egyaránt. Minden nor-
mális ember, minden szülõ joggal 
várja el, hogy az iskolában rend, 
tanulás, és haladás legyen. Ehhez 
adjunk meg minden segítséget, ne 
féljünk a „rendcsinálás” ellensége-
itõl, lépjünk fel a bomlasztókkal 
szemben a lakóhelyünkön, és az is-
kolában egyaránt. Követeljük 
ugyanezt a hivataloktól, a rend-
õrségtõl, és a bíróságoktól is.  A 
szigorra a gyerek érdekében van 
szükség, különben miként lesz 
törvénytisztelõ?

Ami pedig az általános gazda-
sági és társadalmi hiányosságokat 
illeti, azt ne az iskolában, hanem a 
mindenkori kormányon, és tör-
vényhozáson kérjék és kérjük szá-
mon. Az éhség, a létbizony-
talanság, és a munkanélküliség el-
len nem lehet az emberi jogok 
ki ter jesztésével ,  az  ingyen 
étkeztetéssel, meg a kisebbségi 
ombudsmannal harcolni. Ennyi 
kevés. Nem a haladókat kell visz-
szakényszeríteni a lemaradók 
színvonalára, hanem fordítva. 
Különben csak idõ kérdése, mikor 
lumpenizálódik nem csak Kere-
pes, de az egész ország. Ez pedig 
nem a demokrácia, hanem az anar-
chia útja lenne.

Miben kell lépni azonnal? Ki, 
mikor és milyen feltételek között 
jelentkezik kerepesi lakosnak. Van 
ház is amiben lakhat, vagy csak 
lakcím van? Van-e munkája, van-e 
megélhetése, jövedelme? Az enge-
dély nélküli építményeket le kell 
bontani. A fertõzõ betegeket kór-
házba kell szállítani. A sokat hi-
ányzók ellen szabálysértési eljá-
rást kell indítani. A felelõs önkor-
mányzatot számon kell kérni! A 
sort sokáig folytathatnám, de egy 
a lényeg: a becsületesen dolgozó 
és tanuló cigány és nem cigány 
többség érdekében kell intézkedé-
seket hozni. Nem fordítva! Akár 
tetszik, akár nem! Akik boldogul-
ni akarnak, azokat viszont támo-
gatni kötelességünk. 

Franka Tibor

Megint botrányt kevert a kerepesi iskola körül az egyik volt 
pedagógus, a roma származású Menyhért Ildikó, aki feljelentést 
tett a kisebbségi ombudsmannál, és az országos média, különö-
sen az RTL, a TV2, és a Magyar Hírlap. Kétségtelen tény, hogy 
akár az ország számos iskolájában, úgy a kerepesiben is vannak 
magatartásbeli problémák, de ilyen alapon a sajtó naponta cik-
kezhetne legalább 100 hasonló intézményrõl, ráadásul hamisan, 
sõt, egyoldalúan. Nézzük a valóságot, amely nem rózsás, de a 
szegfûk kormányzása idején feltûnõ is volna.

Most pedig közöljük a kerepesi iskola tanári testületének teljes névsorát, 
ezzel biztosítva õket a bizalmunkról, és arról, hogy velük vagyunk, mellet-
tük állunk. Hibáikkal együtt õk a fejlõdés motorja.

Agó Katalin, Anga Erika, Antal Alica, Babarczi József, Baraksó Gyuláné, 
Bihari Erzsébet, Botrágy Károly, Botrágyné V. Orsolya, Csonka Józsefné, 
Dankóné Sz. Csilla, dr. Pappertné M. Irina, Faberné, K. Anikó, Földesi 
Mária, Gajdáné K. Erika, Hegedûsné U. Éva, Herczegné K. Edit, Homokiné 
B. Judit, Kádár Klára, Karácsony Erika, Karó Valéria, Katona Jánosné, Kiss 
Imre, Kocsis Györgyné, Kõrösiné D. Ilona, Kõvári Lászlóné, Liptai Béláné, 
Madarász Bea, Mészáros Klára, Monori Imréné, Müllnerné Sz. Margit, 
Nagy Andrea, Nagy Gábor, Nagy László, Nagyné Sz. Rozália, Págány 
Noémi. Pásztor György, Popovics Zsuzsanna, Ragoncza Imre, Reime 
Gabriella, Sajben Mária, Sallai Krisztina, Sallai Sándor, Skultéthy Adrienn, 
Soltész Lukácsné, Szabó Béla, Szabóné V. Tímea, Szemeni Sz. Erzsébet, 
Szederkényi Borbála, Tar Judit, Tóth Lászlóné, Vályi Nagy Tamás, Váray 
Anita, Virágh Tiborné, Koroknainé S. Adrienn

Jelmezben nem látszanak a gondok.

dattal végzik munkájukat. Az erõn 
felüli teljesítés alatt azt is értem, 
hogy nem helyi önkormányzati, 
hanem megyei feladatokat látnak 
el, megyei segítség nélkül. Úgy, 
mint kisegítõ iskola, ami megyei 
feladat. A két iskolatípus ösz-
szekeverésével sérül a tanulók ta-
nuláshoz való joga. (Itt az egyik vá-
lasz a 60 gyerek kiiratkozására.) 
Nevelési tanácsadó – megyei fela-
dat. (És ezt kár lenne most az ön-
kormányzatnak átvállalni, bár erre 
lépések vannak.) Folytatva a sort: 
a logopédiai feladat – és ami a fõ 
problémát okozza – némely pszi-
chológiai probléma megléte, de ke-
zelésének hiánya. A tanároknak 
sejtéseik vannak, a gyerekek kö-
zött van, aki nem csak a tanulás-
ban akadályozott, hanem pszichi-
átriai segítségre is szüksége lenne. 

Ezek ismeretében most már be-
szélhetünk a folyosó lezárásáról. 
Történt egyszer a nevezett ne-
velõvel – de gyanítom többször is 
– hogy óráiról egyes tanulók eltá-
voztak étkezni és vissza sem men-
tek. Erre õ azt a megoldást eszelte 
ki, hogy az osztálytermet belülrõl 
bezárta. Igazgatói kérésre ezt vál-
toztatták meg a folyosó lezárására.

Ombudsmani kezdeményezés: 
fizikai kényszer alkalmazásával 
tudta az órát megtartani, mert a fo-
lyosó lezárása a tanórák idejére 
szól. Tanórák alatt ne legyen étke-
zés.

Kérdés: miben lett korlátozva a 
gyerek, ha az órán kell lennie? A 
tanuló tanuláshoz való joga sérül 
azáltal, hogy amikor órán kell 
lennie, elmegy ebédelni? Nap-
közis elsõsök joga nem sérül? Az 
iskola napirendje nem sérül? A 
nem napközis gyerekek a tanítás 
végén étkezhetnek.

Ombudsmani megállapítás: fo-
gyatékossági rehabilitációt és 
habitilizációt kapják meg a gyere-
kek. A pedagógiai programot meg 
kell változtatni, legyen pszicholó-
giai felmérés.

Pordán Miklós

 Szabad Vélemény 2006. 
februári számának 3. olda-Alán jelent meg Kincses 

Géza olvasó Egy szuszra címû írá-
sa. Ebbõl emelném ki azt a hírt, 
miszerint „tavaly nem ok nélkül, 
több mint 60 gyermek iratkozott 
ki a kerepesi iskolából”. És lám, 
milyen az élet, a sejtetett kérdésre 
az élet hamarosan válaszolt – 
újabb kérdésekkel.

A liberális beállítottságú keres-
kedelmi televíziók közül kettõ, és 
az egyik napilap,  szenzációt sejt-
ve – a kerepesi önkormányzat és 
az iskola körül kavarható galiba 
reményében – ráharapott a 
témára, a kerepesi iskolát „felje-
lentés” alapján vizsgáló ombuds-
mani eljárás hallatán, nem riadva 
vissza a célzott politikacsinálás 
gyanújától sem. Meg kell védeni a 
kisebbséget a megkülönbözte-
téstõl, a többség kirekesztésétõl – 
gondolhatták.

Az „ügy” kirobbanása egy eltá-
vozott pedagógus, nem feltétlen 
rosszindulatból fakadó, ombuds-
mannak címzett jelentésébõl 
eredt. Persze, az örök kérdés ma-
rad, hogy ha valami problémája 
van valakinek, miért kerül ki min-
denkit a felettesi „létrán”.

A tisztánlátás megköveteli az 
alábbiak ismeretét. Az iskola kö-
rülbelül 380 fõnyi tanulójából 17 
gyerek speciális tagozatú osztá-
lyokban tanul – ide kerülnek 
azok, akiknél az iskolaköteles kort 
elérve egy bizottság ezt javasolja – 
míg 22 gyerek a normál osztá-
lyokba „besorolva” integrált taní-
tási formában részesül oktatás-
ban. Ez utóbbi azt jelenti, hogy 
egyes tantárgyakat, felzárkóztatási 
céllal, az integrált nevelõ oktat. 
A 17 speciális oktatásban része-
sülõ tanulóval 4 fõ gyógypeda-
gógus, és 1 fõ asszisztens, a 22 in-
tegrált oktatásban részesülõ tanu-
lóval 4 nevelõtanár foglalkozik, 
míg a 180 fõs alsóssal 9 nevelõ.

Az iskola erõn felül teljesítve, 
az itt dolgozó pedagógusok magas 
szakmai hozzáértéssel, hivatástu-

„Egy szuszra”,
avagy az élet válaszol



lépes mézet különösen értékessé 
teszi, hogy a lezárt sejtek méze 
csak a rágással, a fogyasztás köz-
ben szabadul ki, így ez a legter-
mészetesebb méz, amihez hozzá-
juthatunk. Népi megfigyelések 
szerint a viasz jótékonyan hat az 
emésztésre, bélmûködésre.

A virágpor (pollen): A virág-
por a növények hímivarsejtje, 
amely a virág bibéjén keresztül 
hatolva, a magházban lévõ nõ-
ivarsejttel egyesülve kiváltja a 
mag, ill. magvak képzõdését. A 
virágpor a méz után a legna-
gyobb tömegben elõállított, fo-
gyasztható méhészeti termék. A 
méhek gyûjtötte virágpor „szu-
pertáplálék”, hiszen a nyersros-
ton kívül minden élettanilag 
szükséges tápanyagot tartalmaz. 
Ezen kívül növeli a vörös vértes-
tek számát, a szervezet edzett-
ségét, gyorsítja a test regene-
rálódását, étvágyjavító, elõsegíti 
a jobb tápanyag-hasznosítást és 
serkenti a szellemi képességet. Jó 
közérzetet, fokozott aktivitást biz-
tosít. Erõsíti a szívizmot (ezért 
lett a versenylovak takarmányá-
nak fontos eleme), valamint ma-
gas triprofán-tartalma miatt be-
vált hajhullás ellen is. 

A propolisz: A propolisz 
(másképpen méhszurok) a mé-
hek tömítõ- és ragasztóanyaga. A 
méhek a propoliszhoz szükséges 
balzsamot nálunk fõleg a fekete 
nyár-, az éger-, a fûz-, a szelíd-
gesztenye-, és tölgyfák rügyeirõl 
gyûjtik. A propolisz legértéke-
sebb összetevõi elsõsorban a 
flavonoidok, másodsorban az illó-
olajok. A propolisz természete-
sen arra a legjobb, amire a méhek 
is használják: fertõtlenítésre és 
konzerválásra. A feldolgozott pro-
polisz vírus-, baktérium- és gom-
baellenes hatású, megvédi a 
fertõzésektõl az ember-, az álla-
tok- és a növények sérüléseit. A 
propolisz rendszeres fogyasztásá-
val magas szinten tarthatjuk az ál-
talános szervezeti ellenálló 
képességünket:

elõsegíti a lágy szövetek, 
sõt a csont és a porc regeneráló-
dását, 

növeli az erek rugalmas-
ságát, 

elõsegíti a bõr, a köröm és 
haj növekedését, 

kalkon tartalma miatt 
epehajtó, 

enyhe vizelethajtó, 
egyes illóolajai miatt kiváló 

fájdalomcsillapító, 
idült fekélyek kezelésére is 

alkalmas, 
tumorképzõdést gátló hatá-

sú.
Használata odafigyelést 

igényel, mert több héten keresz-
tül történõ rendszeres használata 
vérnyomáscsökkenést eredmé-
nyez. A propolisz oldatként, 
balzsamként, vagy többféle pro-
poliszos tablettaként kerül forga-
lomba. Az oldatot külsõleg a fül-
orr-gégegyógyászatban, valamint 
ekcéma, herpesz és sugárgomba-
fertõzésre alkalmazzák. Belsõleg 
teában, limonádéban, vagy egy 
kanál mézre csepegtetve használ-
juk meghûlés, torokfájás esetén. 
Balzsamával eredményesen ke-
zelhetõk égések, fagyások, 
aranyér, prosztatagyulladás, bõr- 
és körömgombásodás, reumati-
kus fájdalmak. 

Termékeink megvásárolhatók 
Kerepesen, a HÉV megállóval 
szemben, a Stop ABC-ben.

Csókás Gyula méhész
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z ókori görögök nézete 
szerint a méz az égi har-Amatból származik. Ma 

már közismert, hogy a virágméz 
a növények nektárjából a méhek 
gyûjtõ, átalakító és sûrítõ tevé-
kenysége révén alakul ki. A méz 
tulajdonságait alapvetõen az a nö-
vényfaj határozza meg, amelyik a 
nektárt termelte. A méz nem 
csak édesség, annál sokkal több! 
Fizikai és kémiai tulajdonságain 
alapul az egészséget védõ, 
megõrzõ és fejlesztõ hatása, me-
lyet az apiterápiás gyógymód is 
alkalmaz. Cukrai egyszerûen, 
könnyen felszívódnak. Nem csak 
édes, hanem szerves savakat is 
tartalmaz, melyek javítják az 
étvágyat, elõsegítik az emésztést. 
A méz külsõleg sebkezelésre is al-
kalmas .  A méz sokoldalú 
táplálék, mely többféle szükséges 
anyaggal látja el az ember szerve-
zetét. Felveszi a küzdelmet a 

baktériumokkal, támogatja az 
emésztést, a májat, a vízkivá-
lasztást, táplálja az izmokat, 
nyugtató és enyhe hashajtó.

Akácméz: Harmonikus ízû, 
akácvirág illatú, édes, lágy és ke-
vésbé savas méz. Jelentõs gyü-
mölcscukor tartalma miatt sokáig 
folyékony marad. Jó fertõtlenítõ 
hatású, köhögés ellen, valamint a 
gyomorsav túltengés miatti 
emésztési zavarok ellen is aján-
lott. Nem domináns ízkaraktere 
miatt az italok és a sütemények 
szívesen használt édesítõszere.

Hársméz: Színe a gyûjtés ide-
jétõl függ, a késõbbi származású-
ak barnás árnyalatúak. Kellemes, 
pikáns aromája fûszerezi az éte-
leket és az italokat. A gyógyászat-
ban különösen hörghurutra 
ajánlják. Lázas betegségek enyhí-
tésére és görcsoldásra is alkal-
mas. Újabban egyre nagyobb sze-
repet kap a biokozmetikában (pl. 
hársmézzel készített arcpakolás).

Selyemkóró méz: Az Ascle-
pias syriaca nektárjából szárma-
zó, igen erõs, édeskésen fûszeres 
illatú és jellegzetesen aromás ízû 
méz. A selyemkóró méz a nyers 
ételek különleges ízesítõje. Mivel 
a selyemkóró hazánkban alkotja 
Európában a legnagyobb ösz-
szefüggõ mezõket, a selyemkóró 
méz elismert magyar specialitás.

Egyéb méhészeti
termékek

A lépes méz: A nálunk ismert lé-
pes méz többnyire feldarabolt mé-
zes lép, amit körülvesznek folyé-
kony és világos színû, általában 
színtiszta akácmézzel. A közvet-
len fogyasztásra alkalmas lépes 
méz alapja olyan valódi viaszból 
áll, amit a méhek a kiépítés után 
elõször használnak (szûz lép). A 

Méz, egészség
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 Kerepes Tölgyfa u. 1., Dr. Havay 
Miklós körzeti orvos 28/560-330. Hétfõ, 
szerda: 14.00-18.00, kedd, csütörtök: 
9.00-12.00, péntek: páros hónapban 
9.00-12.00, páratlan hónapban: 14.00-
18.00. Sürgõs esetben: 06-20/983-8396.

 Dr. Gasztner Zsuzsanna körzeti or-
vos 28/560-330. Hétfõ, szerda: 9.00-
13.00, kedd, csütörtök: 14.00-18.00, 
péntek: páros hónapban 14.00-18.00, pá-
ratlan hónapban: 9.00-12.00.

 Dr. Dabasi András fogszakorvos 
06-20/9294-944. Hétfõ, szerda: 14.00-
20.00, kedd, csütörtök: 8.00-13.00, pén-
tek: páros héten: 8.00-15.00.

 Dr. Dobos István Péter fogszakor-
vos 06-20/9446-757. Hétfõ, szerda: 8.00-
13.00, szerda: iskolafogászat, kedd, csü-
törtök: 13.30-19.30 . Állandó ügyelet: 
Budapest VIII., Szentkirályi u. 40.

 Dr. Vaszil László gyermekorvos 
28/560-410. Hétfõ, szerda: 14.00-17.00, 
kedd: 9.00-12.00, csütörtök, péntek: 
8.00-12.00.

 Betegjogi képviselõ: dr. Ozsváth 
Mária 06-20/4899-537

 Védõnõi tanácsadó 28/560-331
 Terhes gondozás és egészséges cse-

csemõ tanácsadás, szerda: 9.00-12.00.
Csecsemõ- és gyermektanácsadás
 Dr. Vaszil László szerda: 12.00-

14.00 
 Dr. Mokos Zsuzsanna páratlan hét 

szerda: 14.00-15.30 
 Gyógyszertár 2144 Kerepes Tölgy-

fa u. 3. Hétfõ-péntek 8.00-18.00
 Orvosi ügyelet: Kistarcsa, Batthy-

ány. u. 4. 28/470-840
Szilasliget Orvosi Rendelés:
 Dr Vincze Lajos háziorvos 28/482-

640, 06-30/9278-637. Hétfõ, szerda: 8.00-
12.00, kedd, csütörtök: 14.00-18.00 , 
péntek, páros héten: 14.00-18.00, párat-
lan héten: 8.00-12.00.

 Dr. Orosz Orsolya háziorvos 
28/482-640, 06-30/9338-390. Hétfõ, szer-
da: 14.00-18.00, kedd, csütörtök: 8.00-
12.00, péntek, páros héten: 8.00-12.00, 
páratlan héten: 14.00-18.00.

 Orvosi ügyelet Kistarcsa, Batthy-
ány u. 4 28/470-840

 Gyermek háziorvosi rendelõ, 
28/481-419. Dr. Mokos Zsuzsanna cse-
csemõ és gyermekgyógyász szakorvos. 
Hétfõ, szerda: 9.00-12.00, kedd, 
csütörtök: 15.00-18-00, péntek: 13.00-
16.00. Egészséges csecsemõ tanácsadás 
csütörtök: 11.00-13.00

 Gyógyszertár, Wéber Ede u. 1. 
Hétfõ: 8-18.00, kedd: 8.30-18.00, szerda: 
8.00-12.00, csütörtök: 8.30-18.00, 
péntek: 8.00-18.00.

Rendelési idõk

KEREPES, SZÉPHEGY, SZILASLIGET
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erepesen lakik egy 
dúvad, aki rettegésben Ktartja szomszédait,  

szabálysértéseit sorozatban 
követi el. A Polgármesteri 
Hivatal szinte közönyös. A 
kárvallott embereknek tanúk-
kal kellene igazolni ennek a 
dúvadnak a gaztetteit, aki nem 
ismer magánbirtokot, hivata-
losan vétkesként sorra bújik ki 
a felelõsség alól. 

Mit ér a hivatal, amely 
biztosan tudja vétségét ,  
mégsem bünteti. Hol vannak a 
tanúk? Nincsenek, és nem is 
lesznek, mert mindenki tart a 
bosszújától. Idõs embereket 
sérteget, ablakot zúz be, 
csengõket tesz tönkre, kapukat 
tör-zúz. Basaként jár-kel, és 
félelemben tartja környezetét. 
Mit ér az a hivatal, mely nem 
tudja fékezni a dúvadot? 
Büszkék lehetünk a hivatalra.

Minden médiának írni 
fogunk.

(Névtelenül nehéz 
intézkedni, vagy segítséget 

remélni. Érthetõ a félelem, de 
nem megoldás – a szerk.)

Dúvad

vid idõn belül a 3-as út és az 
Aquaréna élményfürdõ elkerülõ 
úttal lesz összekötve, ami a tele-
pülést északról öleli körbe. Tehát 
ezen út mentén könnyen megkö-
zelíthetõ lenne az új temetõ. 
Második lehetõségként – ami 
több évvel ezelõtt is elképzelés 
tárgyát képezte – a Simon hegy, a 
Kálvária domb, a fenyvesek kör-
nyékén lehetne az új temetõ. 
Ennek megközelítése még nem 
egyértelmû, de két-három irány-
ból is lehetséges, pl. a Szõlõ sor 
felöl, illetve az Árok utca folytatá-
sa a Faluház mellett, vagy a 
Templom utca alsó részén egy híd-
dal oldható meg. Lakossági fóru-
mokon elhangzott olyan javaslat 
is, hogy a település méreteit fi-
gyelembe véve, akár két temetõ is 
szükséges lehet, hiszen ezt a 
kérdést, ötven-száz évre, vagy 
még hosszabb idõre kell meg-
nyugtatóan rendezni. Ebben az 
estben a Hungaroring ideiglenes 
HÉV megálló és a Kiss József utca 
közötti terület lenne a legalkalma-
sabb a második temetõ kijelölésé-
re. Most még lehet, és kell is 
dönteni, mivel késõbb már csak 
korlátozottabb lehetõségek kínál-
koznak. 

Talán még egy gondolat tarto-
zik ide. Nem csak önkormányzati 
tulajdonban kell és lehet gondol-
kodni, és mûködtetni a temetõt, 
hiszen Csömörön is, és még jó né-
hány más településen befektetõ 
oldotta meg a megvalósítást. 
Mindent összevetve, a döntést 

most kell meghozni, mivel a 
szerkezeti tervekbe jól látható 
a település fejlõdési iránya, és 

a további halogatás csak nehe-
zíti a legalkalmasabb hely kije-

lölését.  
Labancz József

Turcsán István: január 27.
Johici András Rudolf: február 8.
Ruzsai Pál: február 9.
Allet Anna: február 13.
Sárvári Ferenc: február 17.
Nyugodjanak békében!

Temetések

zomorú tény, de ahogy 
megszületünk, abból kö-Svetkezik, hogy egyszer meg 

is halunk, ki késõbb, ki koráb-
ban. Vallási hovatartozástól és 
szokásoktól függetlenül a teme-
tés, és az azzal együtt járó sírhely 
kérdése aktuálissá vált Kerepes 
községben. Ugyanis lassan, de 
legalábbis belátható idõn belül 
megtelik a temetõ. Önök számára 
is látható, hogy településünk lé-
lekszáma növekedett, és a továb-
bi belterületbe vonás következté-
ben hamarosan tízezer fölé emel-
kedik a lakosságszám, ezzel ará-
nyosan a halandóság is nõ, ami-
hez nem kell nagy jóstehetség. 

Célegyenesbe érkezett, és las-
san elfogadásra kerül az a szabá-
lyozási terv, amiben felmerült, és 
szükségszerûvé vált a temetõ 
bõvítésének kérdése, illetve új he-
lyen történõ kijelölése. Mivel 
hosszabb távú elképzelésekre len-
ne szükség, több lehetõség is fel-
merült. Természetesen figyelem-
be kell venni az országos 
elõírásokat is, ami ebben az eset-
ben, az újonnan épített, illetve 
bõvített temetõ körül 30 méteres 
védõtávolságot ír elõ, ami a te-
metõkerítésen belül értendõ.  

Kerepesen egy temetõ van, 
amely csak egy irányba bõvít-
hetõ. Amennyiben ez a sportpá-
lya felé történne, akkor szerény 
számítások szerint is csupán 10-
15 évre oldaná meg a problémát a 
védõtávolság okán. Ezen felül két-
három másik hely is felmerült a 
tervek készítése közben. Egyik 
hely, ami némileg kézenfekvõ 
lehet, az a 3-as út baloldalán 
(Gödöllõ felé haladva) a 
Patkó kanyarnál található pi-
henõ alatt, közvetlenül az 
erdõ mellett. Ismerve a 
Közlekedési Miniszté-
rium álláspontját, rö-

Jótékonysági est
Több éve segíti a zeneiskola munkáját a Szilasliget-Széphegy Iskolai és 
Egészségügyi Alapítvány. Az alapítvány javára felajánlott 1%-ból és a 
különbözõ támogatásokból már eddig zongoraszék, kottaállványok, hegedûk 
kerültek megvételre. Minden felajánlás segíti a munkánkat, és emellett 
remek hangversenyt hallhatnak a tanítványok, szülõk, tanárok, képviselõk, 
és az érdeklõdõk. Ez alkalommal szélesítettük a kínálatot, és kiegészítettük a 
tanári koncertet egy kiállítással Szebeni Szonja tanárnõ képzõmûvészeti 
alkotásaival. A végén pedig megvendégeltük kedves közönségünket. Több 
elismerõ véleményt hallottam a hangverseny után a meghívott zenészekrõl. 
Remélem, jövõre is sikerül megrendezni, talán még népesebb közönségnek 
ezt a koncertet. 

Vályi-Nagy Tamás intézményegység-vezetõ

Régi vagy új temetõ?
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agyon figyelnék a pályázati kiírásokra, a hirdetésekre, és 
arra, hol és mi kapható olcsón, esetleg ingyen. Mert Nvannak pályázatok, és akciók, amelyek ebben az erõsen 

pénzszûke világunkban sokat segíthetnek a település gondjain, 
mégis kevés pénzbe kerülnek.

Igaz, az olcsónak, az egyszerinek, az alkalminak utána kell 
járni, Uram bocsá', kérni kell, és udvarolni érte. Viszont megéri. 
Februári számunkban legalább három terjedelmesebb írásban is 
felhívtuk a figyelmet arra, hogy a település útjain  kevés kivétellel  
közlekedni szinte lehetetlenség. 

Ugyanakkor az Ilona telepi dombon, a temetõ mellett hatalmas 
benzinkutat épített valamelyik „hátrányos helyzetû” multicég. 
Tevékenysége során az egész, addig lebetonozott területet feltörték, 
majd aszfaltdaráló gépeket hoztak, és apróra zúzták a mintegy ezer 
négyzetméternyi, és húsz centiméter vastag betont. A zúzalék 
kitûnõ tömítõanyag lehetett volna például a kerepesi utak 
gödreinek a betemetéséhez. Csak kérni kellett volna, és elszállítani 
a kritikus helyekre.

De hát én nem vagyok polgármester, csak megosztom Önökkel a 
gondolataimat. Akinek nem inge, ne vegye magára.

Franka Tibor

Ha én polgármester lennék…

iptai igazgató úr tanított, 
f eny í te t t ,  hé tvégeken  Lpedig, vetített a szilasi isko-

lában. A zajos vetítõgép a színpa-
don volt elhelyezve, a belépõ egy 
forint ötven fillérbe került. Az 
igazgató úr ott is lakott az iskola 
szolgálati lakásában. A szeme 

mindig ott volt rajtunk, még tán' 
azt is tudta, mikor próbáltuk ki 
az elsõ cigit a suli vécéjében. De 
tudta Varga, meg Pécsi tanító né-
ni is. Õk ketten okították a 
betûvetést, a szótagolást az alsó-
soknak. Egy tanteremben tanul-
tunk elsõtõl negyedik osztályig, 
vegyesen. Senki sem lett közü-
lünk gazember, vagy analfabéta, 
sõt, tisztességet, fegyelmet, 
szeretetet, és felelõsséget itattak 
lelkünkbe. Úgy melegített ben-
nünket a közösség ereje, akár az 
öntöttvas kályha, amelyet regge-
lente Kozsda néni rakott meg 
szénnel. Kozsda néni pontos volt, 
rendes volt, akár a tanáraink. 
Pakottné, Karlovitsné, Édes 
József, Kiss Margit, Nagy Géza, 
valamennyien egyéniségek vol-
tak. Géza bácsi humora, Édes 
József szigora, Pakottné és Kiss 
Margit anyáskodása és szigora 
nem tett rosszat nekünk, hiszen 
csak az én osztályomból Angyal 
Erzsi, Tarcsi Edit, Kisgyörgy 
Sanyi, Sipos Pista, Kiss Sanyi, 
Dinka Magdi, Gubcsó Mari és 
mindenki vitte valamire. Ma õk, 
azaz a mi korosztályunk cipeli a 
hátán a falut, a várost, az egész 
országot.

Pedig nem volt központi 
fûtés, vagy tornaterem, könyvtár, 
angol WC, de volt helyette 
gondoskodás, és nevelés. Voltak 
bûneink, kisebb vacakolásaink, 
nagy szerelmeink, vasárnapi 
szentmiséink, hittanóráink, 
kirándulásaink, focicsapatunk. 
Voltunk János vitézek, Iluskák, 
karénekesek, és szõlõszüretelõk. 
Liptai igazgató úr, meg az õ tan-
testülete emberségre tanított ben-
nünket. Köszönni kell, verset 
mondani kell, számtant tudni 
kell, káromkodni nem szabad, 
csúnyán járni nem szabad és a 
többi. Mindennapi dolgok, ame-
lyek nélkül nem lennénk képe-
sek megélni a mindennapokat. 
Ilyen egyszerû az egész, mégis 
olyan nehéz.

Testalkata, tekintete, tudása, mind arra a szolgálatra tette 
alkalmassá, hogy irányítson és neveljen. Liptai igazgató úr 
igazgatta az 1960-as évek elejéig a kerepesi régi, meg a szilasi 
régi iskolát, annak minden tanárával, és diákjával együtt. A 
kerepesi régi iskolát régen bezárták, sõt, a mi tantermeinket 
lebontották, míg a szilasi iskolát igaz, csak tavaly, de szintén 
bezárták. A Liptai igazgató úr ezt nem élte volna túl, mert õ 
olyan igazgató volt, aki nem csak szigorúan nevelt, olykor 
pofont is adott, hanem kiállt a tanulókért, meg az iskoláért. Ott 
csak fejlõdni lehetett, rombolni, megszüntetni nem.

Liptai igazgató úr!

Itthon vagyunk, felebarátaim!

römmel olvastam végig a 
Szabad Vélemény címû Ölapot. Azt kell mondjam, 

hogy végre valahol a hibákról, 
simliskedésekrõl is lehet már 
beszélni, illetve közzétenni.

Pár gondolatot jómagam 
leírnék, amit meg lehetne 
vizsgálni, és a jobbítás érdekében 
a lapban leközölni. Nevem, 
címem nem publikus.

Visszanyúlnék oda, hogy 
Kerepestarcsának miért kellett 
szétválnia egy pár hatalomra 
vágyó karrierista javaslatára, akik 
egyszerûen bepalizták mézes-
mázas ígéreteikkel a lakosságot. 
Szóbeszéd szerint egyesek a 
jelenlegi önkormányzatnak is 
tagjai, sõt… úgy látszik, ennyire 
gazdagok vagyunk, vagy Moldova 
György szavaival élve „tékozló 
koldusok”. 

Egyéb megvizsgálni való 
dolgok: A Szilasligeti útról a 

Hársfa utcába felvezetõ fa 
lépcsõsor, melyet a környezõ 
lakosság készített annak idején 
társadalmi munkával, tönkre-
ment. A HÉV-tõl szerzett használt 
vasbeton aljakból épült járdát a 
lakosság rakta le úgy 20-21 évvel 
ezelõtt, mely munkában magam is 
részt vettem, mint irányító, és 
mint kétkezi munkás. Ez a feljáró 
rész csatlakozott egy házilag 
készített beton feljáróhoz, amit 
még a hetvenes években saját 
költségén készített a még ma is jó 
egészségnek örvendõ Kundra 
Mihály bácsi. Az elmúlt idõben 
csatornaépítés miatt az utat 
megbontották, a helyreállítás 
csapnivaló. A domb csúcsán 
földút vezet a Nádas utca 
irányába, amelyen a kátyúkat az 

okos önkormányzati akárkik úgy 
akarták eltüntetni, hogy toló-
lapos jármûvel végiggyalultatták a 
Hársfa és a Nyárfa utcát. Ennek 
eredményeképpen a megülepe-
dett, makadámszerûen összeállott 
burkolat feltépõdött, az alapkövek 
kifordultak. Ezeken a részeken 
most a gyalogos közlekedés szinte 
lehetetlen esõben, és baleset-
veszélyes. A Hársfa – Nádas utca 
sarkára nincs elhelyezve zsák-
utca, vagy valamilyen figyelem-
felhívó KRESZ tábla, mivel a 
közút elfogy, és a dombról 
levezetõ út gyalogjárdára szûkül. 
Az Akácfa utca, 2003. csapadékos 
õszén, átépült. A Gyöngyvirág 
utcai csomópontnál két helyen is 
erõs burkolatsüllyedés van. Hol a 
garancia, vagy a szavatosság 
érvényesítése?

Az Akácfa és Nádas utcánál 
lévõ kanyar szûk, ami a helyi 
adottság miatt érthetõ. Az viszont 

nem érthetõ, hogy egy homorú 
lejtkötés kerüljön ide, ami nem is 
sebesség miatt érdekes, hanem a 
csapadékvíz elfolyás miatt. Az 
egész Nádas utcában nincs 
vízelvezetõ rács. A Hársfa utca 
irányába valószínûleg elégtelen a 
hosszesés, így az olvadáskor a 
szegélykõsor mellett lefagy a víz. 
Rendezetlen az egész terület, 
mivel a domb nyugati oldalán 
lévõ utcák vizét a Mogyoródi út 
kapja meg. A vizek nagy része 
akadálytalanul hömpölyög ki a 
30-as útra, tetemes mennyiségû 
hordalékkal. Valamikor a 30-as út 
és a Mogyoródi út torkolatánál a 
Mogyoródi út teljes szélességében 
tekintélyes méretû vízelnyelõrács 
volt, hordalékfogóval.

Egy közlekedésépítõ mérnök

Hárs, Akác és Tölgy

A századfordulón épült szilasi iskolát szocreál tömbökkel kerítették körbe okos tervezõk.

Napközben énekelni kellett 
az orosz himnuszt, meg dicsérni 
a Szovjetuniót, de tanár és gye-
rek tudta, ez csak marhaság, hi-
szen otthon tudjuk meg az 
igazat, meg vasárnaponként a 
templomban. Úgy is volt… És a 
csendes ellenállás, az össze-

kacsintás, össze is hozott ben-
nünket. A patak melletti kultúr-
házban – amely, minõ fe-
lelõtlenség, már az összedõlés ha-
tárán van – tánciskolába jártunk, 
meg irodalmi színpadi elõadá-
sokra, késõbb pedig bálokba. 
Valamikor, még a templom alatti 
utcában pakoltak ki az árusok, a 
hintások, meg a mézeskalács szí-
vesek. Ott lófráltunk a porban, és 
kergettük fakanállal a lányokat. 
Lehet ezt elfelejteni? Lehet ezt 
letagadni? Nem, és nem is kell. A 
húsvéti édes likõrt, a tucatnyi 
ajándék zsebkendõt, meg színes 
tojást. Az elsõ lopott csókot a te-
metõ mögött, vagy a kiserdõben. 
A hatalmas teleket, a hideg HÉV 
szerelvényeket, a bágyadt fénye-
ket a messzire füstölõ kéménye-
ket… És a temetõt, ahová kijá-
runk a szüleinkhez, és ahová 
majd hozzánk is kijönnek a gye-
rekeink. Ennyi. Ugye szép?

Sokan kérdezik, hol voltam 
húsz esztendeig? Hol lettem 
volna? Széthordtam az ország-
ban, és a fél világban kerepesi 
kincseimet. Hírét vittem a 
falumnak, és ahol csak lehetett  
rádióban, televízióban, elõ-
adásaim során, és könyveimben, 
dicsértem az enyéimet. A 
tanáraimat, a Kozs-
da nénit, a Tiszi 

plébánost, a társaimat, a bará-
taimat, a szüleimet, akiknek iga-
zából köszönhetem mindazt, 
amit elértem. Legyünk büszkék, 
van mire, és ne járjunk behúzott 
nyakkal a falu, meg a fõváros ut-
cáin. Múltunk és emlékeink bea-
ranyozzák a napot akkor is, ha bo-
rús az ég. Nincsen kis teljesít-
mény, meg nagy teljesítmény, 
csak teljesítmény van. Az egyik 
ember többet bír, többet ér el, a 
másik embert akkor sem szabad 
lenéznie, sõt… Kerüljenek elõ a 
vasalt blúzok, és fehér ingek, a 
fejkendõk, a rakott szoknyák, a ra-
gyogó csizmák, és öltöztessük 
hozzá a lelkünket is. Magam, erre 
tanítom a leendõ újságírókat is az 
iskolában.

Konduljanak meg a harangok, 
vigyék hírét az életnek, a vasár-
napi húsleves illatának, az 
akácvirágnak, a reménynek és az 
annyira áhított boldogságnak. 
Vigye hírünket a harangszó, 
gyõzze le, kergesse el a betolako-
dókat. Mert nagy a mi erõnk, 
csak nem merjük, nem akarjuk 
tudni. Nem kell a fal mellett 
járni! Nem kell a cipõfûzõnket 
vizslatni! Hiszen mi itthon va-
gyunk felebarátaim!

Aztán Liptai igazgató úr 
meghalt, az egész iskola ott volt a 
temetésén. A fekete zászló mel-
lett – minõ büszkeség – magyar 
zászlót is tartottunk a sírgödör 
mellett. Tudtuk, valami véget ért, 
tudtuk, más jön, és nehezebb 
lesz. Felnõttünk. Manapság egyre 
gyakrabban járunk esküvõre, meg 
temetésre.

Kikísérjük egymást, amíg egy-
szer minket is kikísérnek. Szent 
Mihály lován senki sem visz ma-
gával bõröndöt, oda, az utolsó 
útra, már nem is kell. A mi fe-
lelõsségünk, kedves barátaim, 
hogy szétosszuk a kincsünket, és 
üres kézzel távozzunk. Ez a 
legtöbb, és a legszebb, amit 
tehetünk, ráadásul, mi is kaptuk.

Franka Tibor
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Hirdetési tarifáink:

1/2 oldal: 24.000 Ft
1/4 oldal: 12.000 Ft
1/8 oldal: 7.000 Ft

1/16 oldal: 5.000 Ft
3x4 cm-es,
1 hasábos: 1.200 Ft

Amennyiben bizalmon 
alapuló segítséget, gondozót, 
bébi-szittert, nyelvtanárt ke-

res/kínál, vagy az Ön 
számára felesleges tárgyait 
eladná, melyek értéke max. 
5000 Ft (feltüntetve), akkor

 HIRDESSEN APRÓT INGYEN!

Rovatcím: „Munkát keres-
kínál” / „Apró-cseprõ”
Telefon: 06-30/330-1670. 
Hívja most!

E-mail: gorgenyi@citromail.hu

Ne engedjünk lakótelepet!

 Gödöllõi Rendõrkapi-
tányság területén 2005-Aben a legnagyobb anyagi 

kárt és országos érdeklõdést 
kiváltó bûncselekmény Csömö-
rön történt, amikor szeptember, és 
október hónapokban két lovar-
dában tûz ütött ki, majd ennek 
következtében több értékes ló is 
elpusztult .  A tûzszakértõi  
vizsgálatok szándékos gyújto-
gatást jelöltek meg a tüzek 
keletkezési okaként, ezért akkor 
ismeretlen tettes(ek) ellen indult 
büntetõeljárás jelentõs kárt okozó 
rongálás bûntett elkövetésének 
megalapozott gyanúja miatt.

Az elkövetõ(k) mielõbbi kézre 
kerítése céljából a Gödöllõi 
Rendõrkapitányság vezetõje 
nyomozócsoportot állított fel.

A nyomozásban 2006. január 
10-én történt pozitív fordulat, 
amikor is egy csömöri fiatal-
embert hallgattak ki gyanúsított-
ként a Gödöllõi Rendõrkapitány-
ság nyomozói gépjármûlopás 
miatt. A férfi csömöri tartózkodási 
helyén tartott házkutatás során 
elrejtve több, bûncselekménybõl 

származó tárgy került lefoglalásra 
(barkács gépek, kerti kisgépek, 
kéz i sze r számok ,  kõmûves  
szerszámok, lószerszámok és 
benzines kannák). Ezután K. 
S á n d o r  2 9  é v e s  c s ö m ö r i  
tartózkodási helyû férfi már 
betöréses lopás bûntett elkövetése 
miatt is kihallgatásra került. 
Eddig összesen 22 esetet vallott 
be, amiket fõleg a Csömörön és 
környékén lévõ hétvégi házak, 
épülõfélben lévõ házak, tanyák, 
családi házak feltörésével köve-
tett el. K. Sándor által elkövetett 
jogsértõ magatartások itt még nem 
értek véget, mivel – a már az 
elõzetes letartóztatásban lévõ férfi 
– folytatólagos gyanusítottkénti 
kihallgatás során február elején az 
elé tárt bizonyítékok alapján beis-
merte, hogy õ gyújtotta fel a két 
csömöri lovardát, mivel azokba is 
betört és a nyomait így akarta 
eltüntetni.

A nyomozás eddigi adatai 
alapján K. Sándor a fenti bûncse-
lekményekkel közel 50.000.000,-
Ft-os kárt okozott.

Elfogták a csömöri
lovardatüzek okozóját

2006. MÁRCIUS

Napfény a jégen
A Szilasligeti Teleház Ifjúsági 
Tagozatának idén is sikerült egy 
m e g n y i t ó v a l  e g y b e k ö t ö t t  
Jégpálya-bulit szervezni február 
elsõ szombat délutánján. Immár 
harmadik éve készítjük el a 
szilasligeti jégpályát a Wéber 
Ede utcával szembeni füves terü-
leten.

z idõ szeszélyessége idén 
nem kedvezett, és csak Anéhány nap állt rendel-

kezésre, hogy kikorcsolyázzák 
magukat a helybéliek. Pénz 
szûkében sajnos nehézkesen ké-
szült el a pálya, de akkor is 
megcsináltuk! Az ünnepélyes 
megnyitóra közel 100 ember jött 
el, majd az utána következõ ze-
nés bulira még többen lettünk. A 
vendégeket pogival, forró teával 
és forralt borral vártuk. Több 
egyesület is képviseltette magát 
és segített a lebonyolításban 
(Pátria, Két Faluért, Szilasligeti 
Nyugdíjas Klub). A rendezvényt 
a polgárõrök biztosították.

Jó alkalom nyílt a lakosság, a 
civil szervezetek és a közéleti sze-
mélyiségek közvetlen kap-
csolatteremtésére, kötetlen be-
szélgetésre egy kellemes szombat 
délután. A rendezvényre dr. 
Gémesi György országgyûlési 
képviselõnk is ellátogatott, aki-

élda értékû összefogással 
szervezõdött meg a Két PFaluért Egyesület, valamint 

a Pátria Egyesület fóruma 2006. 
január 21-én a szilasligeti közös-
ségi házban. Az érdeklõdõ lakos-
ság elszántságát mutatta, hogy 
véletlen, vagy szándékos szerve-
zési hiba miatt, több mint fél órá-
ig várakoztunk az utcán, és a 
gyûlést több fokos hidegben, a 
szabad égbolt alatt kellett elkez-
denünk. De mindez nem csök-
k e n t e t t e  e l s z á n t s á g u n k a t .  
Kíváncsiak voltunk, hogy akik a 
segítségüket ígérték társasház 
ügyben, mit tudnak nekünk, köz-
vetlenül is érintett lakóknak mon-
dani. Nem így az Önkormányzat 
úgymond prominens tagjai, akik 
el sem jöttek a beszélgetésre, 
demonstrálva, amit évek óta 
tapasztalunk, hogy nem érdekli 
õket a településen élõk sorsa, 
véleménye, pusztán csak addig 
foglalkoztatja õket ez az aprócska 
mellékkörülmény, amíg a megvá-
lasztásukról van szó. Köszönet 
azoknak, akik eljöttek. „Köszö-
net” Trembeczki képviselõ úrnak 

A „Patkó” vendéglõ oldalában
- Hírlap
- Internet
- Fax
- Fénymásolás
- Filmkidolgozás

Nyitvatartás: 
Hétfõ–Szombat: 7.oo – 19.oo,
Vasárnap 9.oo – 19.oo
Telefon: 0628/490557
Kerepes, Szabadság út 286.

Szerencsepatkó

Lottózó

A Szabad Vélemény
legközelebbi száma

várhatóan április 5-ig
megjelenik.

Duna Help nemzetközi 
gépjármûszakértõ iroda 

„Minden az Autó körül”
Nemzetközi gépjármû kárrendezés 

és kárszakértés, külföldön 
érvényesítjük kárigényeit, hogy önt 

ne érhesse kár. 
Speciális területünk a külföldiek 

magyarországi kárrendezése.

tel.: 06 28 56 00 10 
fax..06 28 56 00 11 

mail: kfz@gutachter.hu 
http: gutachter.hu

is, akinek nem elõször sikerült 
nyíltan bizonyítania, hogy elfe-
lejtette a képviselõi feladat való-
di lényegét. Szép dolog a 
Hivatallal való lojalitás, de az 
már kevésbé méltányolható, 
hogy pontosan azoknak a véle-
ményét hagyja figyelmen kívül, 
ak ik  õ t  azér t  ju t ta t t ák  a  
Testületbe, hogy majdan az õ ér-
dekeiket képviselje. Sajnos, ez a 
fajta mentalitás jó pár képviselõ 
sajátja. Ott volt Papp Lajos, 
Palotai László, Rózsás Erika és 
más képviselõk is, de elfogadha-
tó magyarázatot egyikük sem tu-
dott adni rossz döntéseikrõl. 
Elkeserítõ, hogy egyesek az él-
hetõ környezethez való jogot poli-
tikai kérdésként kezelik. Mi köze 
a politikai hovatartozásnak 
ahhoz, ha nem szeretnénk 50-60 
lakás fûtésének égéstermékét 
belélegezni, ugyanennyi gépko-
csi füstjét szívni, parkolási szo-
kásaikat tolerálni, nem beszélve 
a már most is fennálló kutyatar-
tási problémákról? 

Alapvetõ igényünk, hogy 
egészséges, nyugodt környezet-

ben éljünk. Szeretnénk, ha az itt 
lévõ park megmaradhatna. 
Politikai nézeteiket félretéve ké-
rem Önöket, hogy fogjunk össze 
a község természeti értékeinek 
megõrzéséért, mert ha köztünk 
nincs egyetértés, nem tudunk 
eredményeket elérni a saját ve-
zetõink visszaéléseivel szemben. 
S ami ma csak a közvetlen kör-
nyezetben élõk problémája, rö-
vid idõn belül az egész település 
gondja lesz: megnövekedett 
gépkocsiforgalom, túlterhelt 
utak, a többletfogyasztásból kö-
vetkezõ nyári vízhiány, zsúfolt 
tömegközlekedés, parkolóhely-
hiány, zsúfolt orvosi rendelõ, 
elégtelen számú óvodai-iskolai 
f é r õ h e l y .  K é r e m  Ö n ö k e t ,  
bizonyítsuk, hogy igenis érdekel 
bennünket lakókörnyezetünk 
sorsa, és a késõbbiekben jogosan 
szeretnénk beleszólni községünk 
fejlesztési terveibe, s nem pusz-
tán szenvedõ alanyai lenni a má-
sok által hozott rossz döntések-
nek. 

Hné 

nek sokat köszönhetünk, hogy lét-
rejött ez a korcsolyapálya.

A helyi politikai vezetés és he-
lyi képviselõink viszont nem tar-
tották fontosnak, hogy meg-
jelenjenek, talán elhatárolódnak 
tõle!? Lehet, hogy a követ-
kezõképpen gondolkodtak: „ha 
már egy forinttal, egy gesztussal 
sem támogattuk a kezdeménye-
zésüket, sõt még az erkölcsi támo-
gatást sem tudtuk adni, akkor 
nem is veszünk részt rajta”. 

Szomorú valóság, hogy mára 
a szilasligeti csapatsportot ked-
velõ fiataloknak ez az egyetlen 
sportolási lehetõségük, mert a töb-
bi önkormányzati tulajdonban 

lévõ sportpálya megszûnt. A 
Teleház által létrehozott foci-
jégpálya magántulajdonosnak kö-
szönhetõen valósulhat meg, de 
pallosként ott lebeg a feje fölött, 
hogy a testület döntését követõen 
emeletes tömbházak nõnek a he-
lyén. Persze lehet majd vitat-
kozni, hogy lakópark vagy 
wellness központ lesz belõle. És 
a fiatalok vajon hol fognak 
sportolni? 

Ezek  u tán  jogga l  k i j e -
lenthetem, hogy ez a testület nem 
támogatja azokat a fiatalokat, 
akik hasznosan, sportolással töl-
tenék a szabadidejüket. Kifeje-
zetten káros, rossz és hátrányos 
döntéseket hozott a tizennégy vá-
lasztott önkormányzati képvi-
selõnk.

Liptay Gábor

Mentõk: 104
Tûzoltók: 28/420-011
Rendõrség: 28/514-645
Budapesti közúti közlekedési 
információk: 06-1/317-1173
Országos közúti információk:
06-1/322-2238
Volánbusz Rt. központi 
információ: 06-1/3820-888
MÁV felvilágosítás utazási 
ügyekben: 06-1/461-5400

Közszolgáltatók (hibabejelentés):
Vízmûvek: 28/520-780
Gázmûvek: 28/521-400
ELMÛ: 28/430-562
Csatornázási Mûvek: 28/420-859

Telefonszámok

r. Bene László r.altá-
bornagy az Országos DRendõrfõkapitányság ve-

zetõje 2006. január 1-jei hatállyal 
kinevezte dr. Juhász István 
r.alezredest, aki 2005. július 1-
jétõl látta el a gödöllõi Rendõr-
kapitányság kapitányi feladatait 
megbízott vezetõként.

A kinevezõ parancsot dr. 
Ignác István r.dandártábornok 
Pest megye rendõr-fõkapitánya 
hirdette ki a személyi állomány 
részére tartott állománygyû-
l é s e n .  D r .  J u h á s z  I s t v á n  

r.alezredes kapitányságvezetõ rö-
vid beszédében elmondta, hogy 
a továbbiakban is azokat a célo-
kat kívánja megvalósítani, ami-
ket megbízott vezetõként megha-
tározott. Új, drasztikus vál-
toztatásokat, feladatokat nem tûz 
ki az állomány számára, illetve 
megköszönte a vezetõk és a be-
osztott állomány 2005-ös évi 
munkáját.

A Szabad Vélemény szer-
kesztõsége gratulál Juhász 
Istvánnak, aki mindig készséggel 
állt lapunk rendelkezésére.

Dr. Juhász Gödöllõ elsõ rendõre
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